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naďalej (str. 1, 13)
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nášho mesta - 2. časť
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- Vianoce 2008 v ZŠ s 
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- Kolkárske 
majstrovstvá regiónu 
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Z čísla vyberáme:

Milí 
spoluobčania     

- Novobančania,
čaro Vianoc v nás doznieva, 

dozneli aj salvy silvestrovských 
ohňostrojov, pri ktorých sme sa 
lúčili nielen s rokom 2008, ale 
aj s našou slovenskou korunou, 
s očakávaním, čo nám prinesie 
nový rok a nová mena euro.

V novom roku 2009 vám želám 
predovšetkým pevné zdravie, veľa 
úspechov v práci, porozumenie, 
lásku a  pohodu v rodinách a nech 
nový rok okrem eura prinesie aj 
mnoho ďalších dobrých vecí.

Čas neúprosne kráča svojím 
tempom a môj mandát primátorky 
mesta sa 1. januára prehupol do 
druhej polovice a ja sa pokúsim  
o stručné bilancovanie.

V oblasti čerpania 
fi nančných prostriedkov 
z fondov EÚ sme doteraz 
mohli využiť výzvu ministerstva 
výstavby (rekonštrukcia ZŠ) 
a výzvu ministerstva životného 
prostredia. O úspešnosti 
projektu rekonštrukcie školy ste 
boli informovaní. Medzitým sa 
uskutočnilo verejné obstarávanie 
na dodavateľa stavby, všetky 
podklady sme zaslali na 
ministerstvo a v najbližšom čase 
očakávame podpísanie zmluvy 
na čerpanie nenávratného 
fi nančného príspevku vo výške 
34,1 mil. Sk. Použitie týchto 
fi nancií bude aj ministerstvom 
dôsledne kontrolované. Vzhľadom 
na skutočnosť, že z dôvodu 
demografi ckého vývoja počet 
žiakov  ZŠ oproti roku 2004 
značne poklesol, mohli sme sa 
uchádzať iba o uvedenú čiastku, 
hoci komplex budov potrebuje 
viac fi nancií. To najnutnejšie 
dofi nancujeme z rozpočtu mesta. 

(pokračovanie na str. 4, 5)

Vy sa pýtate, Technické služby 
mesta Nová Baňa odpovedajú

Údržba chodníkov a ciest, odpady, osvetlenie...., je veľa otázok, na 
ktoré by ste radi poznali odpovede v súvislosti s prácou technických 
služieb nášho mesta. Práve preto sme pre vás pripravili rubriku s 
názvom Vy sa pýtate, Technické služby mesta Nová Baňa 
odpovedajú.

 Na otázky, ktoré nám budete telefonovať (045/68 56 486), mailovať 
(info@novabana.sk; noviny@novabana.sk), prípadne ich prinesiete 
osobne priamo do redakcie Novobanských novín, budeme postupne 
hľadať odpovede u tých najkompetentnejších z technických služieb.

V súvislosti s pripravovanou rubrikou sme oslovili riaditeľa Technických 
služieb mesta Nová Baňa Ing. Emila Petluša a položili sme mu zopár 
otázok.

1. Máme začiatok nového roka, keď väčšinou každý hodnotí 
predchádzajúci rok. Ako by ste ten uplynulý rok zhodnotili vy?

Z môjho osobného pohľadu uplynulý rok 2008 pre mňa znamenal 
zmenu v povolaní.

POZOR! Nová rubrika:

(pokračovanie na str. 3)

Ľadové medvede na Tajchu po druhýkrát
(viac na str. 12)

Darcovia krvi 
sú odhodlaní 

pomáhať 
naďalej

V minulom čísle 
Novobanských novín ste si 
mali možnosť prečítať článok 
o úspešnej Mikulášskej kvapke 
krvi, ktorej sa zúčastnilo 
89 darcov, pričom 68 z nich 
mohlo krv darovať. Viacerých 
darcov sme oslovili s otázkou, 
prečo sa rozhodli darovať 
vzácnu tekutinu. Možno vás 
ich odpovede inšpirujú a 
rozhodnete sa aj vy rozšíriť 
rady dobrovoľných darcov krvi, 
ktorých nikdy nie je dosť.

(pokračovanie na str. 13)

 Foto: -bg-
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Mestské zastupiteľstvo na svojom riadnom zasadnutí dňa 10. 12. 2008

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu  nebytové priestory na Bernolákovej ul. 13 v Novej 
Bani - na prízemí s výmerou  19 m2. Vhodné na obchodné účely a poskytovanie služieb.

Mesto Nová Baňa ponúka ihneď do prenájmu nebytové priestory na Školskej ul. 25 v Novej 
Bani – budova bývalého Strediska služieb škole s výmerou 19,10 m2 na I. poschodí. Vhodné na 
kancelárske účely.

Písomné žiadosti zasielajte na adresu Mestský úrad, Námestie slobody 1, Nová Baňa. 

Bližšie informácie k prenájmu budú záujemcom  poskytnuté na tel. č.: 045/68 56 673, resp. 
osobne na Mestskom úrade v Novej Bani, č. d. 6.

Mesto Nová Baňa ponúka 

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení č. 97 až č. 108 

MsZ zo dňa 20. 11. 2008
- správu z kontroly príjmov a výdavkov CVČ 

v Novej Bani
schválilo:
- pozmeňujúci návrh k  rozpočtu mesta Nová 

Baňa na roky 2009, 2010 a 2011 s nasledovným 
presunom fi nančných prostriedkov v roku 2009: 

Bežný rozpočet - výdavky podľa funkčnej 
klasifi kácie:

01.1.1.6 Správa mesta  1.100-tis. Sk 
/36513,31 EUR/

Kapitálový rozpočet - výdavky podľa 
funkčnej klasifi kácie:

09.5.0.1. Základná umelecká škola  +100 - 
tis. Sk  /3319,39 EUR/ na zakúpenie hudobného 
nástroja – akordeónu

Bežný rozpočet - výdavky podľa funkčnej 
klasifi kácie:

08.1.0 Šport  + 150-tis. Sk /4979,09 
EUR/ na činnosť pre kluby

Bežný rozpočet - výdavky podľa funkčnej 
klasifi kácie:

08.2.0.9 ZPOZ + 12-tis. Sk /398,33 EUR/
Kapitálový rozpočet – výdavky podľa 

funkčnej klasifi kácie:
04.5.1. PD chodník Hrádza + 100- 

-tis. Sk /3319,39 EUR/
Finančné operácie – príjmy podľa 

ekonomickej klasifi kácie:
454001 Prevod prostriedkov z rezervného 

fondu - 738-tis. Sk /24497,11 EUR/
- návrh rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 

2009, 2010 a 2011 s pozmeňujúcimi úpravami
- rozpočet nákladov, výnosov a výsledku 

hospodárenia Technických služieb mesta Nová 
Baňa na roky 2009, 2010 a 2011

- programový rozpočet mesta Nová Baňa 
na roky 2009, 2010 a 2011

- vzalo na vedomie stanovisko hlavnej 
kontrolórky k návrhu rozpočtu mesta Nová 
Baňa na roky 2009, 2010 a 2011

- rozpočtové opatrenie mesta Nová Baňa
Výdavky:
Bežný rozpočet 04.5.1. 

Cestná doprava – TS - 47 000,- Sk 
/1560,11 EUR/

Kapitálový rozpočet 04.5.1.:  
 Spevnené plochy na Školskej ul.      
+ 47 000,- Sk /1560,11 EUR/

Bežný rozpočet 06.2.0.:
Verejná zeleň – TS  
-61 000,- Sk /2024,83 EUR/
Kapitálový rozpočet 08.1.0.:  

Detský park na Školskej ul.  – TS 
         + 61 000,- Sk  /2024,83 EUR/

- všeobecne záväzné nariadenie mesta 
Nová Baňa č. 15/2008 o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady

- všeobecne záväzné nariadenie mesta 
Nová Baňa č.16/2008 o dani z nehnuteľností

- všeobecne záväzné nariadenie mesta 
Nová Baňa č.17/2008 o opatrovateľskej službe

- odpredaj pozemku na Cintorínskej ul. 
v Novej Bani za bytovým domom č. 23 pre 
Viliama Mihála a manž. Annu Mihálovú,  
Cintorínska č. 138/23, Nová Baňa s výmerou 
254 m2, pre Petra Flocha a manž. MUDr. Dášu 
Flochovú, bytom Sokolská č. 1621/6, Zvolen 
s výmerou 151 m2 a pre Gabriela Líšku a manž. 
Blaženu Líškovú, bytom Hájska  č. 27, Nová 
Baňa  s výmerou 125 m2, spolu s výmerou      
530 m2  v cene pozemkov:  150,- Sk/4,98 EUR 
m2  na výstavbu garáže, 25,- Sk/ 0,83 EUR m2  
za svahovitú časť, 100,- Sk/ 3,32 EUR m2 za 
ostatnú plochu

- uzatvorenie zmluvy o zverení správy 
majetku mesta Nová Baňa zo správy mesta 
Nová Baňa do správy Technických služieb 
mesta Nová Baňa na nasledovný majetok: 
Varovný  a informačný systém obyvateľstva 
VISO 2002, Nová Baňa  /mestský rozhlas 
čiastočne II. etapa a III. etapa/ v nadobúdacej 
hodnote 818 711,- Sk /27176,23 EUR/ /vrátane 
DPH/ dňom 1. 12. 2008, vozidlo na zber 
vyseparovaných odpadov v  nadobúdacej  
hodnote   3 331 858,20 Sk /110000597,43 
EUR/, z toho projekt /environfond/ 50 000,- Sk 
/1659,70 EUR/ dňom 22. 12. 2008

- predloženie žiadosti o nenávratný fi nančný 
príspevok v rámci projektu – investícia do lesnej 
techniky na nákladné auto s hydraulickou rukou 
a nadstavbou na odvoz dreva pre Mestské lesy, 
spol. s r. o., Nová Baňa, spolufi nancovanie 
projektu vo výške 50 %, t. j. 2 500 548,- Sk 
/83,003 EUR/ z celkových oprávnených 
fi nančných prostriedkov na projekt vo výške      

5 001 097,- Sk /166,006 EUR/. 
Spolufi nancovanie bude zabezpečené 
z vlastných zdrojov Mestských lesov, spol. s r. 
o., Nová Baňa.

- poskytnutie dotácie pre Mestský futbalový 
klub v Novej Bani vo výške 15-tis. Sk /497,91 
EUR/ na fi nancovanie výdavkov v súvislosti s 

činnosťou mládežníckych družstiev - na náklady 
na prepravu športovcov na športovú činnosť 
mládežníckych družstiev

- termíny riadnych zasadnutí mestského 
zastupiteľstva v roku 2009 - 29. 1. 2009, 26. 2. 
2009, 26. 3. 2009, 28. 5. 2009, 25. 6. 2009, 27. 
8. 2009, 24. 9. 2009, 22. 10. 2009, 19. 11. 2009, 
10. 12. 2009

- dni a hodiny určené na uzavretie 
manželstva: piatok a sobota od 14,00 hod. 
do 18,00 hod. (vrátane) okrem dní, ktoré sú 
štátnymi a cirkevnými sviatkami, úradne určenú 
miestnosť na uzavretie manželstva: obradná 
sieň na prízemí v budove Pohronského múzea 
na Námestí slobody v Novej Bani,  poplatok do 
výšky 200 eur  na úhradu nákladov spojených 
s poskytnutými službami v súvislosti s obradom 
uzavretia manželstva mimo úradne určenej  
miestnosti, ktorý bude príjmom mesta 

- vyradenie inžinierskych sietí – plynovodov  
z majetku mesta v celkovej hodnote súčtu 
obstarávacích nákladov 7 038 009,- Sk  

/233619,10 EUR/
- poskytnutie príspevku vo výške 40 000,- 

Sk /1327,76 EUR/ pre Zdenka Šmondrka 
– REGNO, Nábrežná 97/16, Nová Baňa 
na zariadenie, ktoré je potrebné na prenos 
vysielacieho signálu z priestorov štúdia na 
rozvodnú stanicu káblového rozvodu a na 
kompenzáciu doterajších nákladov spojených 
s vybavovaním povolení

- plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 
mesta Nová Baňa na 1. polrok 2009,

poverilo:
- hlavnú kontrolórku vykonávať kontroly 

v zmysle schváleného plánu na 1. polrok 2009
neschválilo: 
- odpredaj  časti nehnuteľnosti na  Kollárovej 

ul. pre Ing. Antona  Šályho, Starohutská  č. 
76, Nová Baňa z dôvodu, že na pozemku 
sa nachádzajú stĺpy VN a NN /káble vedené 
zemou/

- odpredaj časti nehnuteľnosti na ul. 
Hrádza pre Jozefa Budinského a manž., 
bytom Laznícka  č. 83, Nová Baňa  vzhľadom 
na spracovanú štúdiu  výstavby  prístupovej 
komunikácie k súboru KBV Hrádza cez 
predmetný  pozemok 

- odkúpenie do vlastníctva mesta Nová 
Baňa ani uzatvorenie nájomného vzťahu za 
nehnuteľnosť s výmerou 778 m2   zabratý pod 
časťou  miestnej komunikácie  Kamenárska od  
spoluvlastníkov Janky Palajovej, Kamenárska  
č. 20, Nová Baňa v podiele ½ a od Igora 
Budinského, Bukovina 15, Nová Baňa                   
v podiele ½ .

Úplné  znenie  uznesení je zverejnené 
na úradnej tabuli mesta Nová Baňa a tiež na 
internetovej stránke mesta Nová Baňa. 

- km -

Primátorka informuje

1. 12. 2008 - účasť na oslavách 60. výročia 
založenia odborného školstva v Novej Bani

2. - 3. 12. 2008 - návšteva partnerského 
mesta Mimoň, zavezenie betlehemov 
vyrobených našimi obyvateľmi na výstavu

4. 12. 2008 - rokovanie na Úrade BBSK 
ohľadom dotovania mestskej dopravy

7. 12. 2008 – účasť na podujatí Ľadové 
medvede na Tajchu

9. 12. 2008 – účasť na konferencii 
v Beladiciach o cezhraničnej spolupráci

- účasť na slávnostnej konferencii 10 
rokov podpory rozvoja bývania organizovanej 
Ministerstvom výstavby SR v Bratislave

16. - 17. 12. 2008 - prijatie starostu 
z Mimone, vyhodnotenie výstavy betlehemov, 
starosta osobne poďakoval našim výrobcom 
betlehemov, odovzdal im spomienkové 
darčeky a ďakovné listy. Počas návštevy si 
hostia prehliadli priestory DSS Hrabiny, ako 
aj školy pre mentálne a telesne postihnuté 
deti. V zariadení sa nám venovali riaditeľky 
obidvoch inštitúcií - Ing. Andrea Jančeková 
a Mgr. Margita Štrbová.

JANUÁR 2009
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Vy sa pýtate, Technické služby mesta Nová Baňa odpovedajú

 Dá sa povedať, že som 
prešiel z teórie, t. j. zo štátnej 
správy, starostlivosti o životné 
prostredie na obvodnej úrovni, do 
praxe na miestnej úrovni. Táto 
prax, ktorej hlavnou činnosťou je 
poskytovanie verejnoprospešných 
služieb v meste, je z pohľadu 
občana mesta veľmi citlivo 
vnímaná.  Hneď od nástupu do 
tejto funkcie, od 2. mája 2008, som 
sa snažil zaviesť určitý poriadok, 
určitý nový systém práce v tejto 
organizácii. Snažil som sa citlivo 
načúvať požiadavkám občanov, 
nanášaným priamo občanmi 
alebo prostredníctvom poslancov 
mestského zastupiteľstva 
a maximálne im vychádzať 
v ústrety, ale tiež som sa snažil 
občanom vysvetľovať možnosti TS, 
ale i vzájomné práva a povinnosti 
na úseku poskytovaných 
verejnoprospešných služieb. Bolo 
nutné okamžite zaviesť poriadok 
v nakladaní s odpadmi v meste, 
ale najmä na oboch dvoroch 
technických služieb, ktoré tvorili 
dve veľké verejné smetiská v Novej 
Bani, kde sa na úkor občanov 
mesta anonymne a nekontrolovane 
zbavovali odpadu, často aj 
nebezpečného, podnikatelia zo 
širokého okolia, ale aj občania 
a majitelia rekreačných objektov 
z okolitých obcí. Bolo nutné 
odstrániť množstvo nedostatkov 
na úseku bezpečnosti a ochrany 
zdravia pri práci na TS, prehodnotiť 
jestvujúce a vydať nové vnútorné 
predpisy a pokyny, prehodnotiť 
dovtedajšie zmluvné vzťahy 
a uzatvoriť pre TS ekonomicky 
výhodnejšie zmluvy. Hľadám 
možnosti, ako urýchlene obnoviť 
veľmi zastaraný a na prevádzku 
a údržbu ekonomicky neefektívny 
vozový park. Vieme však všetci, 
že všetko je o peniazoch, a to 
o fi nančných možnostiach mesta, 
ktoré tieto služby dotuje, ale aj 
o ľuďoch, s ktorými pracujete, 
akú máte možnosť  fi nančného 
ohodnotenia ich práce, od čoho sa 
potom odvíja aj kvalita vykonávanej 
práce. Na obnovu vozového parku 
sa snažíme využívať dotačné 
možnosti z rôznych fondov. Z môjho 
pohľadu môžem povedať, že veľa 
z mojich predsavzatí sa mi v roku 
2008 podarilo splniť. Niektoré sú 
menej a niektoré viac viditeľné. Aj 
efekt z týchto nie je vždy okamžitý. 
No budem oveľa radšej, keď efekt 
z prijatých opatrení pocítia naši 
spoluobčania a bude sa prejavovať 
v kvalite poskytovaných služieb, 
v skrášľovaní nášho mesta a tým 
na spokojnosti občanov mesta. 

Musím však poznamenať, že 

(dokončenie zo str. 1)

 Foto: -TS-

svetová ekonomická (fi nančná) 
kríza sa dotkla aj nás, najmä 
znížením záujmu o odber 
vyseparovaných zložiek z 
komunálneho odpadu, a to o plasty, 
papier, sklo a kovy alebo absolútny, 
okamžitý nezáujem o niektoré 
komodity, prípadne záujem o odber 
zdarma, alebo len za minimálne 
ceny, ktoré nekryjú ani naše režijné 
náklady na ich zber, prepravu, 
separáciu či lisovanie.

2. Vozový park 
technických služieb sa rozrástol 
o nové auto zn. MAN.  Prezradíte 
nám o ňom niečo viac?

V závere roka sa náš vozový 
park rozrástol o nové nákladné 
kontajnerové motorové vozidlo 
značky MAN. Ide o vozidlo so 
špeciálnou nadstavbou na zber 
a prepravu  separovaného odpadu. 
Vozidlo je vybavené hákovým 
nakladačom a špeciálnym 
výmenným kontajnerom na 
prepravu separovaného odpadu 
a hydraulickou rukou uspôsobenou 

na vyprázdňovanie zvonových 
kontajnerov, ale tiež rotátorom 
a drapákom na nakladanie               
bioodpadu pochádzajúceho zo 
záhrad a údržby verejnej zelene. 
Vozidlo bude zároveň slúžiť 
na prepravu a vyprázdňovanie 
elektrického lisovacieho kontajnera 
komunálneho odpadu, ktorý je 
umiestnený pri hlavnej vstupnej 
bráne do areálu TS na ulici Dlhá 
lúka. Tento kontajner sme tiež 
obstarali len v tomto roku a bol 
daný do používania od 1. 6. 
2008. Kontajner slúži nepretržite 
pre našich občanov na uloženie 
vrecovaného komunálneho 
odpadu. Novému vozidlu sme sa 
veľmi potešili, hlavne vzhľadom 
na doterajší nevhodný spôsob 
vyprázdňovania zvonových 
kontajnerov a prepravy ich obsahu, 
čím sa táto činnosť zefektívni 
a prispeje sa k bezpečnosti práce 
pri tejto činnosti.

3. Na poslednom 
zasadnutí MsZ sa prerokovávalo 
aj zvyšovanie poplatku za 
komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady, ktoré však 
nebolo schválené. Myslíte si, že 
je zvyšovanie potrebné?

Na túto otázku sa nepatrí 
odpovedať mne, ale vedeniu mesta 
Nová Baňa, pretože poplatky za 
komunálny odpad sú príjmami obcí 
či miest. Tieto poplatky sú obce a 
mestá povinné v plnej výške použiť 
na činnosť spojenú s nakladaním 
s komunálnymi odpadmi na ich 
územiach. Na položenú otázku 
môžem tak vyjadriť len svoj 
osobný názor. Som tiež občan 
mesta, a teda platca poplatku za 
komunálny odpad. Bol by som 
najradšej, keby sa tento poplatok 
nezvyšoval, ale skôr znižoval. No 
na druhej strane som si vedomý, že 
mesto náklady na zber a likvidáciu 
komunálneho odpadu z niečoho 
musí zaplatiť. Ak túto službu dotuje, 
tak je to vždy na úkor niečoho 

iného. 
Každá obec, mesto tak musí 

zvážiť, či a do akej miery má 
možnosť a či je potrebné, resp. 
vhodné túto činnosť dotovať. 
Je otázne, čo je pre občana 
motivujúce. Keď sa zvýši poplatok 
za komunálne odpady, či sa bude 
snažiť viac separovať komunálny 
odpad, aby sa znížilo množstvo 
produkovaného odpadu a tým 
došlo k postupnému znižovaniu 
poplatku, alebo to bude občanov 
demotivovať  a povedia si, keď si 
to draho zaplatím, tak to budem 
všetko vhadzovať do zberných 
nádob. Cestu vidím niekde inde, 
a to v prvom rade vo zvyšovaní 
informovanosti občanov a vo 
výchove občanov v uvedenej veci 
už od útleho detstva a v druhom 
rade je potrebné vychádzať z nosnej 
myšlienky zákona o odpadoch, 
a to: „Kto produkuje odpady, za 
ich zneškodňovanie a likvidáciu 

platí.” To znamená, že platiť by 
mal za to, čo konkrétna domácnosť 
v skutočnosti vyprodukuje 
bez ohľadu na počet členov 
domácnosti. Mojím odporučením 
je do budúcna uvažovať so 
zavedením množstvového zberu 
komunálnych odpadov a drobných 
stavebných odpadov, pri ktorom ich 
pôvodca platí poplatok ustanovený 
podľa osobitného zákona vo výške, 
ktorá je priamo úmerná množstvu 
týchto odpadov vyprodukovaných 
pôvodcom za daný čas a postupne 
zrušiť všetky anonymné zberné 
miesta v meste. Ak majú občania 
pocit, že ten poriadny dopláca 
na toho neporiadneho, nikdy to 
nebude viesť k zvýšenému záujmu 
o separáciu a tým k znižovaniu 
produkcie komunálneho odpadu. 
Ale ak občan bude vidieť, že 
zaplatil poplatok len za to, čo jeho 
domácnosť vyprodukovala, tak 
určite bude robiť všetko pre to, aby 
maximálne znížil ním produkované 
množstvo odpadu a tým sa 
docieli i celkový efekt v nakladaní 
s odpadmi v konkrétnej obci či 
meste.

4. Chceli by ste 
niečo odkázať čitateľom 
Novobanských novín v súvislosti 
s pripravovanou rubrikou?

Stojíme na prahu nového roka 
2009, a preto chcem občanom 
nášho mesta v prvom rade popriať 
v novom roku veľa zdravia, šťastia, 
pokoja, osobných i pracovných 
úspechov a hodne vzájomného 
porozumenia. Zároveň chcem 
občanom prisľúbiť, že i napriek 
obmedzeným fi nančným 
prostriedkom na poskytované 
verejnoprospešné služby na 
úsekoch správy a údržby miestnych 
komunikácií, verejnej zelene, 
verejného osvetlenia, mestského 
rozhlasu  a na úseku odpadového 
hospodárstva sa budem snažiť 
tieto poskytovať maximálne 
efektívne a k spokojnosti občanov 
nášho mesta. Som pripravený 
prijať od ktoréhokoľvek občana 
nášho mesta každý dobrý nápad na 
zlepšenie činnosti TS a skvalitnenie 
poskytovaných služieb. Je to naše 
mesto a len spoločnými silami ho 
môžeme skrášľovať a zveľaďovať.

Túto rubriku vidím ako jednu 
z ciest a možností pre potrebnú 
informovanosť občanov mesta, 
ale i občanov spádového územia 
o dianí v našom meste a o 
poskytovaných službách.

Ďakujem za rozhovor.

Čakáme na vaše otázky, na 
ktoré chcete poznať odpoveď. 

-bg-
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Milí spoluobčania -
(dokončenie zo str. 1)

(pokračovanie na str. 5)

Začatie rekonštrukcie je plánované 
na jar tohto roku, ukončenie do 18 
mesiacov.

Písomné oznámenie 
o úspešnosti projektu Úprava 
zložiek biologicky rozložiteľného 
odpadu podaného na ministerstvo 
životného prostredia prišlo tesne 
pred Vianocami – ako dar pod 
stromček pre nás všetkých vo výške 
takmer 17 mil. Sk /564296,62 
EUR/, ktoré sa použijú na nákup 
drviča a ďalších zariadení.

Úspešní sme boli aj v projekte 
Vzdelávanie zamestnancov MsÚ 
v oblasti komunikácie s klientmi 
a počítačových zručností, cez 
ktorý sme získali vyše 800-tis. 
Sk /26555,14 EUR/, rovnako 
v projekte Družobné partnerstvá 
miest, z ktorého bol fi nancovaný 
pobyt našich hostí z Mimone. 
Ďalšie podané sú v posudzovaní, 
týkajú sa detského ihriska 
a tzv. komunitného parku. 
V súčasnosti pracujeme na 
príprave projektu v oblasti 
regenerácie sídel (chodníky, parky, 
...)

Škrt cez rozpočet nám 
spôsobilo rozhodnutie o možnosti 
využitia envirofondu len pre obce 
do 2000 obyvateľov. Tam sme boli 
v uplynulom období tiež úspešní 
a získali sme 2,1 mil. Sk /69707,23 
EUR/ na nákladný automobil 
na zber separovaného odpadu.  

w Nákladný automobil na zber separovaného odpadu.  
Foto: -ts-

w Vymenená časť okien a dverí v MŠ Nábrežná.
Foto: -msú-

Z neho sme chceli pôvodne 
žiadať podporu na vybudovanie 
kanalizácie na Kamenárskej ul., 
ale  musíme  využiť inú výzvu.

Po nástupe do funkcie som 
neurobila výrazné personálne 
zmeny, keďže som ich ani vo 
svojom volebnom programe 
nesľubovala.  Napriek tejto 
skutočnosti došlo k viacerým 
personálnym zmenám aj na 
základe lukratívnejších ponúk od 
iných inštitúcií, resp. výrobnej sféry. 

Vzhľadom na súčasné požiadavky 
a potreby bola  vytvorená nová 
pozícia – projektový manažér, 
ktorý sleduje výzvy, zabezpečuje 
a koordinuje podávanie žiadostí na 
čerpanie nenávratných fi nančných 
prostriedkov. 

Matriku a evidenciu 
obyvateľstva, ktoré patria 
k najnavštevovanejším, sme 
premiestnili na prízemie najmä 
kvôli starším spoluobčanom. 
V súčasnosti často spomínané 
klientske centrum, resp. kanceláriu 
1. kontaktu uvažujeme umiestniť 
spolu s informačným centrom 
do priestorov na prízemí úradu 
po ich uvoľnení nájomcom. Táto 
služba je od mesta k mestu iná, 
šitá na mieru, vychádzajúca 
z možností tak personálnych, ako 
aj priestorových.

Doterajšie skúsenosti 
v oblasti personálneho 
zloženia našej samosprávy 
mi naznačujú, že postupne 
dochádza k prefeminizovaniu 
úradu, čo je trendom aj v iných 
samosprávach. Ľudské zdroje 
sú základom úspešnosti fi riem, 
úradov nevynímajúc, preto  tejto 
oblasti budeme venovať náležitú 
pozornosť, najmä z dôvodu 
dosahovania maximálnej 
spokojnosti našich obyvateľov. 

Spoluprácu s podnikateľským 
sektorom môžem z mojej strany 
hodnotiť pozitívne najmä vzhľadom 
na ich pomoc mestu pri rôznych 

aktivitách. Na druhej strane mesto 
viacerým poskytuje priestory na 
ich podnikateľskú činnosť. Pre 
malých a stredných podnikateľov 
pripravujeme sprostredkovanie 
informačného seminára, ktorý 
zabezpečí Národná agentúra pre 
rozvoj podnikania. Dúfam, že oň 
bude záujem, naši podnikatelia tam 
môžu získať cenné informácie.

Zamestnanosť sa za ostatné 
dva roky zvýšila, ale nedá sa 
presne odhadnúť, čo spôsobí 

ekonomická kríza. Na to, aby sme 
mohli získať nových investorov, sú 
potrebné aj priestorové podmienky. 
Doplnok č. 5 územného plánu 
– priemyselný park bol schválený 
v septembri (spracovanie 
začaté v r. 2003), je to však iba 
dokument, síce nevyhnutný, ale 
nie postačujúci.

V záverečnej fáze prípravy 
doplnku UP zvolal obvodný úrad 
ŽP vodoprávne konanie o určení 
inudačného (zátopového) územia 
rieky Hron, v ktorom sa nachádza 
celá lokalita Horných lúk. Hoci je 
teleso cesty R1 projektované na 
výšku o 1 m nad úroveň storočnej 

vody, v jeho telese sú dva 
nehradené priepusty, ktoré môžu 
spôsobiť zaplavenie predmetného 
územia. To znamená, že  tam 
sa bez vykonania nie lacných 
opatrení  výstavba začať nemôže. 
Či to bude naozaj priemyselný 
park, závisí aj od postoja 
vlastníkov tejto poľnohospodárskej 
pôdy. Reálny pohľad na jej 
cenu nám môže cestu uľahčiť, 
nereálny v konečnom dôsledku 
zahatať. V každom prípade je 
tento dokument potrebný. Nielen 
pre Cortizo Slovakia, ktoré má 
v zámeroch rozšíriť výrobu, ale 
aj pre zámery mesta premiestniť 
manipulačný sklad dreva 
mestských lesov, v nakladaní 
s biologickým odpadom...

Práca technických služieb 
bola a je  často kritizovaná, 
viaceré záležitosti sa tradične 
opakovali a vzhľadom na síce 
ľudskú prevádzkovú slepotu bola 
zmena nevyhnutná. Zmeny sa 
nerobia ľahko a už vôbec nie zo 
dňa na deň. Ja osobne môžem 
zatiaľ začatý trend na TS hodnotiť 
pozitívne.

V objektoch škôl a školských 
zariadení sa okrem bežnej údržby 
urobilo: výmena časti okien 

a dverí v MŠ Nábrežná s fi n. 
dotáciou Ministerstva fi nancií SR 
vo výške 250-tis. Sk /8298,48 
EUR/, medzichodbové dvere 
v ZŠ, sociálne zariadenia v ZUŠ 
vrátane maľovania, výmeny 
podláh..., oprava krovu, výmena 
krytiny a žľabov, oprava sociálnych 
zariadení v CVČ, zateplenie jednej 
strany budovy MŠ Kalvárska, 
oprava časti strechy MŠ Štúrova.

V meste sa za ostatné dva roky 
zrealizovali viaceré plánované, ale 
i neplánované aktivity.

Z plánovaných – rekonštrukcia 
sociálnych zariadení pri obradnej 
sieni, obnovenie nebytových 

priestorov na Cintorínskej ul., 
výmena okien na bývalých 
Kioskách, výmena vchodových 
zostáv a okien na Dome služieb , 
oprava budovy bývalej „veteriny“, 
oprava sociálnych zariadení 
v Dome smútku a ďalšie drobné 
práce na našich objektoch. 
Okrem toho sme rozšírili možnosti 
parkovania na Štúrovej, Nábrežnej 
a Školskej ulici, pri Kostole sv. 
Alžbety sa urobil kus práce pre 
budúci komunitný park, vybudovali 
sme čističku odpadových vôd 
na Tajchu, ktorá bude tento rok 
v skúšobnej prevádzke, dokončili 
sme 3. etapu mestského rozhlasu. 
V oblasti našich komunikácií bol 
celoplošný koberec položený 
na Tajchu, Viničnej ceste, časti 
Záhrbskej a Štefankovej ul.,  
urobené menšie či väčšie opravy 
na ďalších úsekoch miestnych 
komunikácií a spojovacích 
chodníkoch. Iniciovali sme 
opravu priepustu na Kollárovej 
ul. a časti cesty na Hrabiny, ktoré 
zabezpečila Regionálna správa 
ciest. Pod sekvojou sa uskutočnila 
rekonštrukcia kotolne s cieľom 
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 Novobančania
Separovaný zber 

komunálnych 
odpadov 
v regióne 

Nová Baňa

V roku 2007 podalo mesto 
Nová Baňa žiadosť  o poskytnu-
tie podpory formou dotácie 

na projekt Separovaný zber 
komunálnych odpadov v regióne 
Nová Baňa, ktorého súčasťou 
bol aj nákup tovaru, a to 1 ks 
kompletného nákladného vozidla 
vrátane príslušenstva.

Do projektu bolo zapojených 
okrem mesta Nová Baňa aj 
sedem okolitých obcí, pre ktoré 
je zabezpečovaný zber sep-
arovaného odpadu. Týmto je 
zabezpečený zber separovaného 
odpadu pre približne 15-tisíc 
obyvateľov, čo predstavuje tak-
mer 5-tisíc domácností.

Rozhodnutím  ministra 
životného prostredia SR v roku 
2008 bolo mestu Nová Baňa 
schválené poskytnutie  podpory 
formou dotácie z Environmentál-
neho fondu na rok 2008 vo výške 
2 100 000,- Sk /69707,23 EUR/ 
s podmienkou spolufi nancovania 
najmenej 5 %. Mesto investovalo 
do predmetného nákupu vlastné 
fi nančné prostriedky  vo výške    
1 181 858,20 Sk /39230,51 
EUR/.  

Na základe uvedeného 
v priebehu mesiacov jún až au-
gust prebiehal výber dodávateľa. 
Úspešným uchádzačom sa stala 
Prvá dopravno-mechanizačná 
spoločnosť, s. r. o., Zvolen a 
na dodávku vozidla, pozos-
távajúceho z podvozku MAN 
TGM 13.240 4x4 LB, na ktorý 
bola namontovaná nadstavba 
hydraulického žeriava PM 85.22 
a hákového nakladača JNK N7t 
a ako príslušenstvo vymeniteľný 
kontajner 4500mm, bola uza-
tvorená kúpna zmluva.  Kom-
pletný nákladný automobil na 
zber vyseparovaných odpadov  
bol dňa 15. 12. 2008  prevzatý 
za účasti zástupcov mesta Mgr. 
Anny Mihálikovej, primátorky 
mesta, prednostu Ing. Alo-
jza Kopernického a Ing. Petluša, 
riaditeľa  TS a bude slúžiť na 
určený účel a bezpochyby 
prispeje k ochrane životného 
prostredia a rastu významu sep-
arovaného zberu v regióne.

 
Ing. Šeclová

w Výmena vchodových zostáv a okien na Dome služieb.
Foto: -jr-

w Zrekonštruovaný vstup do štôlne Trojkráľová.              Foto: -vap-

zvýšenia jej výkonu z dôvodu 
dostavby bytového domu s 52 
nájomnými bytmi s takmer 2 mil. 
dotáciou mesta.

Z neplánovaných spomeniem 
havarijné situácie – kanalizácia 
v Orgonášovej uličke, opakovane 
v rôznych úsekoch na Tajchu, 
kúrenie v Radničnej vinárni, strecha 
budovy na Baníckom námestí, 
teplovod do podnikateľského 
centra. Aj takéto problémy 
každodenný život prináša a treba 
ich okamžite riešiť, pričom stoja aj 
nemálo fi nančných prostriedkov.

V oblasti kultúry  okrem 
pravidelných aktivít hodno 
spomenúť 10. výročie založenia 
speváckeho súboru Vinička, 
80. výročie divadelného súboru 
Bukovinka, pričom za najlepší 
určite môžem označiť tradičný 
novobanský jarmok, v tomto roku 
spojený s oslavou Svetového dňa 
cestovného ruchu, pripravovaný 
v spolupráci s BBSK, na ktorú 
prispeli sumou 40-tis. Sk /1327,76 
EUR/ okrem zabezpečenia 
hnedých tabúľ na R1 a  plagátov. 
Táto aktivita bola fi nančne 
podporená aj SACR sumou vyše 
100-tis.Sk /3319,39 EUR/ vrátane 
podnikateľov a fi riem v meste, bez 
ktorých fi nančnej pomoci by určite 
nebola tak úspešná. V rámci tohto 
podujatia sa uskutočnilo slávnostné 
otvorenie zrekonštruovaného 

vstupu do štôlne Trojkráľová, 
osadili dva vstupné pylóny do 
mesta.  Pribudlo nové podujatie 
– Vítanie leta na Tajchu (aj Ľadové 
medvede), pričom nehodno 
zabudnúť na pozitívne zmeny, 
ktoré sa udiali v tejto rekreačnej 
oblasti. 

Uzavreli sme partnerskú 
zmluvu s mestom Mimoň,  na 
slávnostnom MsZ boli ocenení naši 
aktívni spoluobčania, vzhľadom na 
nové požiadavky súčasnosti sme 

začali práce na novom územnom 
pláne mesta. Patričnú pozornosť 
venujeme sociálnej oblasti, 
spolupráci so športovými klubmi, 
na ktorých činnosť sa dotácia 
každoročne zvyšuje. Okrem 

množstva aktivít od Týždňa športu 
pre všetkých, cez slávnostné 
obrady (uvítanie detí, jubilanti...) 
až po vyhlasovanie najlepších 
športovcov a žiakov  zorganizovala 
komisia športu, kultúry 
a vzdelávania úspešnú Mikulášsku 
kvapku krvi, za ktorú si zaslúžia 
úprimné poďakovanie. Mnohí z vás 
si všimli, že mesto zmenilo webovú 

stránku, ale ešte určite potrebuje 
niektoré vylepšenia, na ktorých 
pracujeme. Počet jej návštevníkov 
sa podstatne zvýšil, čo nás veľmi 
teší.

Pre mestskú políciu sa nám 
podarilo získať automobil darom 
od SPP, na úrade sme vymenili 
vyše 12-ročný osobný automobil 
za nový, na ktorý sme dostali dar 
vo výške 100-tis. Sk /3319,39 
EUR/.

Nie všetko dopadlo 

na všeobecnú spokojnosť 
dobre. Tlačíme pred sebou 
zopár problémov, ako je napr. 
kúpalisko, Zvonička, zastaraný 
vozový park na TS, doplácanie 
z rozpočtu mesta na likvidáciu 

komunálneho odpadu,... Viaceré 
výdavky mesta sa snažíme 
orientovať tam, kde je možnosť 
získať nenávratný fi nančný 
príspevok. Pri neobmedzených 
požiadavkách a limitovaných 
zdrojoch je rozhodovanie nie vždy 
jednoduché.

Samostatnou kapitolou je 
nemocnica, o ktorej som párkrát 
písala. Opakujem  sa, ale kto 
sleduje situáciu v zdravotníctve, 
ten vie, že mesto naň v súčasnosti 
nemá dosah. Ale predsa len jedna 
nádejná správa – je záujemca 
o otvorenie a prevádzkovanie 
lekárskej pohotovosti v meste od 
apríla. Ak k tomu dôjde, včas sa 
to dozviete.

V mojom príspevku som chcela 
informovať len o najdôležitejších 
aktivitách uplynulých dvoch 
rokov, zároveň by som vás chcela 
vyzvať, aby ste svoje názory 
ohľadom (ne)platenia signálu 
Markízy, naloženia so Zvoničkou, 
kúpaliskom, zarastajúcimi 
pasienkami tlmočili cez poslancov 
alebo písomne cez schránku (za 
vstupnými dverami do úradu), 
e-mailom alebo osobne aj na 
verejnom zhromaždení dňa 
5. februára 2009 o 16.00 hod. 
v zasadačke MsÚ, na ktoré vás 
týmto pozývam.

Záverom  mi, vážení 
spoluobčania,  dovoľte poďakovať 
za doterajšiu spoluprácu, za dobre 
mienené rady a pripomienky, 
so želaním, aby spolupráca 
obyvateľov a samosprávy priniesla 
v novom roku ďalšie pozitívne 
výsledky.

A. Miháliková
primátorka mesta
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Okienko do histórie nášho mesta

100. výročie narodenia Jozefa Brodzianskeho
Dňa 11. 3. 1909 sa v obci Brehy narodil Jozef Brodziansky, ľudový 

hrnčiar, majster ľudovej umeleckej výroby. Pôsobil v Novej Bani na 
Švantnerovej ulici. Zomrel v roku 1969.

90 rokov od prvého slovenského 
starostu Novej Bane

Po vzniku Československej republiky sa 
z  vôle, vďačnosti a dôvery svojich spoluobčanov 
stal v roku 1919 maliar, kováč a národovec Karol 
Dodek prvým slovenským starostom mesta. Túto 
funkciu zastával až do svojej smrti v roku 1922.

90. výročie založenia Meštianskej 
školy v Novej Bani

V roku 1919 prijalo obecné zastupiteľstvo 
návrh starostu Karola Dodeka, aby bola v meste 
zriadená meštianska škola pre chlapcov a zavia-

zalo sa prispievať na jej prevádzku sumou 6 000 Kč.

90 rokov od vzniku Berného úradu v Novej Bani
V roku 1919 bol zriadený Berný (daňový) úrad v Novej Bani, ktorý 

sídlil v budove dnešnej ZUŠ.

85 rokov od smrti 
Eduarda Riznera

Pôsobil vyše 50 rokov v na-
šom meste ako učiteľ a organis-
ta, viedol amatérske spevokoly 
dospelých, ale aj detský spevo-
kol, tiež novobanskú dychovku. 
Bol veľkým národovcom, umrel 
v roku 1924 a pochovaný je 
na novobanskom cintoríne.

85. výročie prvého di-
vadelného predstavenia 
v Starej Hute

Dňa 27. apríla 1924 sa 
v Starej Hute po prvý raz hralo 
ochotnícke divadelné predsta-
venie.

85 rokov od osvetle-
nia cesty od Kostola sv. 
Alžbety k stanici

V roku 1924 poverilo mesto 
Adolfa Cibulku inštaláciou elektrického osvetlenia ulice od Kostola sv. 
Alžbety až po železničnú stanicu.

85 rokov od zriadenia kuchyne pre deti nezamest-
naných

Počas hospodárskej krízy v roku 1924 zriadil Československý Čer-
vený kríž v Novej Bani kuchyňu pre deti nezamestnaných, kde dostávali 
teplú polievku.

75. výročie úmrtia básnika Kornela Bányaiho
Dňa 31. 8. 1934 umrel v maďarskom Szolnoku novobanský rodák, 

básnik Kornel Bányai. Rané detstvo strávil v Novej Bani a jeho rodný 
dom na Ulici A. Kmeťa stojí dodnes. Vo svojej básnickej tvorbe spomínal 
i na novobanskú prírodu – lesy a čistinky.

75. výročie založenia spevokolu Salvator v Novej 
Bani

V roku 1934 založil Jozef Šandrik spevokol Salvator, ktorý pôsobil 
v mužskej aj v zmiešanej zostave. Originál stanov tohto spevokolu je 
uchovávaný v muzeálnej zbierke. So spevokolom založil aj orchester.

75 rokov od speváckeho a divadelného krúžku 

Čo si my Novobančania v 
budúcom roku pripomenieme 

(2. časť) 

v Starej Hute
Už v máji 1934 bolo rozhodnuté, že s cieľom ďalšieho vzdelania 

a ušľachtilej zábavy bude v Starej Hute založený spevácky a divadelný 
krúžok. Na zakladajúcej schôdzi 21. októbra sa prihlásilo 28 záujemcov 
(17 mužov a 11 žien).

70. výročie zbúrania starej prístavby radnice
Počas úradovania starostu Aurela Cibulku bolo rozhodnuté o zbúraní 

objektu a o novostavbe mestského úradu na tomto mieste. Búracie prá-
ce sa uskutočnili v roku 1939. 

70 rokov od vydania prvej brožúrky o Kohútove
V roku 1939 miestny farár Karol Chovančák vydal brožúru pod 

názvom Pútnické miesto Kohútovo v Novej Bani, ktoré stručne podáva 
obraz dejín mesta a opis pútnického miesta.

65 rokov od zapojenia sa Novej Bane do SNP
Nová Baňa sa zapojila do Slovenského národného povstania už dňa 

29. augusta 1944.

65 rokov od krutých fašistických represálií v meste
V novembri 1944 zaistilo gestapo v Novej Bani Arpáda Vojtecha 

Felcána, Jozefa Magdolena, Františka Petroviča, Máriu Trgovú, Jána 
Oktavca, Vojtecha Hanulíka, Štefana Fialu, Jána Kočnera, Tomáša 
Nodžaka a Gregora Makovického. Boli kruto mučení, niektorí i popravení 
či deportovaní do koncentračných táborov.

60 rokov od dokončenia elektrifi kácie v meste
Do roku 1949 ešte tretina mesta a okolité osady neboli napojené na 

elektrickú sieť. Vynaložené náklady činili 254 960 Kčs.

60 rokov od vzniku Drevorobu
V roku 1949 20 občanov z nášho mesta a z Tekovskej Breznice 

založilo Drevospracujúce družstvo s ručením obmedzeným, neskorší 
Drevorob.

60 rokov od založenia orchestra
30-členný orchester pod 

vedením Jozefa Vojčiaka bol 
založený pri Mestskom diva-
delnom združení v Novej Bani. 
Na nákup hudobných nástrojov 
prispelo aj mesto sumou 20 000 
Kčs a 5 000 Kčs poskytlo na 
nákup notového materiálu.

55. výročie založenia 
Geologického priesku-
mu v meste

Dňa 1. januára 1954 zača-
la v meste pôsobiť technická 
zložka Geologického ústavu 
Dionýza Štúra ako samostatná 
rozpočtová organizácia. Táto 
nadviazala na starú banícku 
tradíciu.

50 rokov od odo-
vzdania novostavby 
polikliniky

Objekt, vtedy nazývaný ako 
Okresné zdravotnícke stredisko v N. Bani, bol odovzdaný do užívania 
30. decembra 1959.

50 rokov od adaptácie budovy pre ZUŠ
V roku 1959 bola dokončená adaptácia bývalej budovy daňového 

úradu pre vtedajšiu Ľudovú školu umenia v Novej Bani, kde sa vyučuje 
až do súčasnosti.

50. výročie okresnej spartakiády
V roku 1959 sa v Novej Bani uskutočnila okresná spartakiáda, na 

ktorej vystúpilo vyše 2000 cvičencov.

50-ročný černoško - pokladnička vo farskom kos-
tole 

V roku 1959 vyhotovil rezbár Štefan Trnka sošku černoška sedia-
ceho na palmovom kmeni pre betlehem vo farskom kostole. Táto soška 
s dômyselne umiestnenou pokladničkou dodnes úklonom ďakuje za 
milodary.

Pracovníci Pohronského múzea
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S talentom a snahou...
výber z tvorby Simony Rajčanovej

12. december 2008 ― 15. február 2009
Pohronské múzeum, Nová Baňa

Pohronské múzeum v Novej Bani sprístupnilo výstavu talentovanej  
študentke štvrtého ročníka Strednej odbornej školy v Leviciach odboru 
odevný dizajn Simone Rajčanovej, rodáčke i obyvateľke Novej Bane.

Simonka patrí medzi tie deti, ktorým ja hovorím, že sa narodili 
s farbičkami a skicárom v rukách, že vedeli výborne kresliť skôr, ako 
dokázali vysloviť slovko mama a oco.

Ako štvorročná 
začala navštevovať 
Základnú umeleckú 
školu ― výtvarný odbor 
v Novej Bani a kresliť 
pod odborným vedením 
akademického so-
chára Juraja Vojčiaka. 
Talent však vždy 
kráča ruka v ruke aj 
s veľkým pochopením 
a pomocou milovaných 
rodičov, ktorí prispeli aj 
k rozhodnutiu študovať 
na spomínanej strednej 
škole.

Aj jej tvorba bola 
plná hľadania smerov 
a štýlov a dnes vie, že 
najviac inklinuje k fi g-
urálnej tvorbe, najviac 
používané materiály 
sú ceruzka a rudka 
v kresbe, v maľbe 
vodové farby, anilínky 
a tempery.

Na výstave dostali svoj priestor návrhy odevov, ktoré zaujmú svojou 
nápaditosťou, farebnosťou i svojským prístupom Simonky k dizajnu 
odevu.

Početnú a veľmi zaujímavú skupinu tvorí fi gurálna tvorba, portrétna 
tvorba. Z každého portrétu cítiť jedinečnosť i nálady portrétovaného. 
V poslednej časti výstavy autorka prezentuje svoju schopnosť maľovať 
kópie obrazov, čo býva predmetom štúdia na stredných i vysokých 
školách s umeleckým zameraním.

Návštevníka určite zaujmú kópie obrazov, napr. Roznášač vody zo 
Sevilly, Chlapec so zajacom, Alegória márnosti ľudského života.

Prajeme návštevníkom výstavy nazvanej S talentom a snahou... 
hlboký umelecký zážitok a Simonke Rajčanovej úspešné štúdium na 
vysokej škole.

Helena Hudecová
Pohronské múzeum, Nová Baňa

§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby 

volajte MsP na

tel.: 045/685 63 69 

mobil: 0910 110 120

Primátorka mesta a komisia kultúry, vzdelávania, mládeže a športu pri 

Mestskom zastupiteľstve v Novej Bani pozýva športovú verejnosť na 

podujatie s názvom Vyhlásenie najlepších športovcov mesta za rok 

2008 do kina Vatra v piatok 23. januára 2009 o 16,00 hod. Súčasťou 

podujatia bude vyhlásenie výsledkov ankety o najlepšieho športovca 

a vylosovanie výhercu ankety. Na záver bude premietnutý fi lm 

s horolezeckou tematikou Peru 2008. Všetkých srdečne pozývame. 

POZVÁNKA

Komisia kultúry, vzdelávania, mládeže a športu pri MsZ v Novej Bani 

pripravuje po prvýkrát výstavu fotografi í so športovou tematikou. 

Výstavu bude možné pozrieť si vo vestibule kina Vatra od 19. januára 

2009 do 23. januára 2009. 

Šport vo fotografi i

JANUÁR 2009

dôveryhodná. Dôraznejšia otázka 
odpoveď zmenila a vyliezlo z nich 
meno ešte jedného previnilca. 
Ten následne tiež zišiel po rebríku 
a pridal sa ku skupinke. Samotná 
chata niesla znaky vážneho po-
škodenia a úmyselnej devastácie. 
To už nebola situácia, ktorej rie-
šenie má v kompetencii mestská 
polícia, preto boli na spoluprácu 
prizvaní príslušníci OOPZ a všetci 
zadržaní podozriví páchatelia boli 
predvedení na ich pracovisko kvô-
li vykonaniu ďalších procesných 
úkonov.

Občas sa policajti dostanú 
k riešeniu nevšedných situácií. 
Napríklad 4. 12. bola hliadka pri-
volaná do rodinného domu, ktoré-
ho majiteľka  požiadala o pomoc. 
Príčinou bol jej vlastný pes, ktorý 
na ňu zaútočil. Staršej panej sa ho 
podarilo zavrieť  na balkóne, no 
bála sa k nemu priblížiť. Policajti 
to tiež vyskúšali, no pes okamžite 
zaútočil aj na nich a balkónové 
dvere museli opäť zavrieť. Po 
krátkej úvahe sa rozhodli pre od-
chytávaciu tyč. Tá má na jednej 

strane slučku 
z oceľového 
lanka, ktoré 
sa dá z druhej  
strany zatiah-
nuť. Poodchý-
lili balkónové 
dvere, prestrčili 
tyč a lov mohol 
začať. Pes 

striedavo útočil na dvere a na 
tyč, až kým mu hlava nevkĺzla do 
slučky a po rýchlom trhnutí bol 
v pasci. Našťastie  nebol príliš 
veľký a pomocou tyče bol ovláda-
teľný. Potom bol privolaný k veci 
veterinárny lekár, ktorý mal tiež 
pochybnosti o zdravotnom stave 
zvieraťa. Vzhľadom na udalosti 
a danú situáciu musel byť tento 
aj na žiadosť majiteľky namieste 
utratený.

Verejnú mienku dosť rozvírila 
násilná udalosť z 10. 12., keď 
o 4,50 hod. navštívil miestnu her-
ňu s výhernými hracími automatmi 
na Námestí slobody zákazník, 
ktorý prišiel s vlastnou hrou. Na 
hlave mal nasadenú kuklu a s no-
žom v ruke sa domáhal tržby. Tá 
predstavovala len niečo okolo 
10-tis., čo nestojí za žiadne riziko. 
Obsluha mu výhru bez problémov 
vydala a mladý muž z miesta činu 
ušiel. Hra sa ale neskončila a jej 
koniec nebol taký, ako v televízii,  
lebo meno páchateľa bolo policaj-
tom známe ešte v ten deň.

Horúčka sobotňajšej noci sa 
občas v našom meste prejavuje 
trochu inak ako v rovnomennom 
fi lme. Z pohľadu mestskej polície 
nejde ani tak o horúčkovitý tanec 
na miestnej diskotéke, ale skôr 
o realizovanie sa miestnych „ko-
hútov“. Reč je o niektorých mlá-
dencoch, čo nevedia na seba inak 
upútať  pozornosť ako vyvolaním 
roztržky, ruvačkou a pod. A keďže 
takéto správanie nie je výsledkom 
myslenia nevšedného intelektu, 
znesie spomenuté prirovnanie. 
V poslednú novembrovú noc nad-
ránom sa odohrala bitka na terase 
pri diskotéke v Hoťape. Okolo 20 
mladých sa tam hemžilo, ale keď 
hliadka pribehla, zistila, že sa bijú  
dvaja a ostatní tvoria  len zvedavé 
publikum. Aj keď slovné spojenie 
bili sa je trošku pritiahnuté za vla-
sy. V skutočnosti jeden mladý muž 
držal druhého a päsťou ho udieral 
do tváre. Svojou dominantnosťou 
bol tak zaujatý, že neprestal, ani 
keď bol vyzvaný s výstrahou, že 
budú proti nemu použité donu-
covacie prostriedky. Až keď sa 
v povetrí mihol 
obušok a pri-
stál na jeho 
chrbte, pocítil 
aj druhú stranu 
bitkárskej min-
ce a vskutku 
mu to prospelo. 
Samozrejme, 
že aj v tejto 
príhode zohral svoj podiel alkohol 
a až vypočúvanie prinieslo vo veci 
jasnejší obraz, ako to celé vzniklo. 
Záver však ani v tomto prípade ne-
bol nijako prekvapivý, lebo mládež 
si opäť takto riešila to, čo dospelí 
riešia slovíčkom prepáčte, pardon 
alebo nejako podobne.

3. 12. vykonávala hliadka 
mestskej polície opakovanú 
kontrolu jednej z chát na ul. Že-
lezničný rad, ktorá niesla znaky 
poškodenia. Približne o 17,00 hod. 
sa k nej priblížila, keď započula 
zvnútra nejaké hlasy a aj pristave-
ný rebrík naznačoval, že sú v nej 
nevítaní hostia. Policajti návštev-
níkom adresovali výzvu, aby chatu 
opustili. Po nej nastalo hrobové 
ticho. Výzva musela byť preto 
znovu a znovu opakovaná. Po nej 
začalo z terasy chaty schádzať po 
rebríku päť mladých ľudí vo veku 
16 až 20 rokov,  z nich jedno diev-
ča. Ihneď bola overovaná ich to-
tožnosť a utiecť veľmi nebolo kam. 
Policajti sa potom pýtali, či  vnútri 
niekto nezostal.  Mladíci povedali, 
že vyšli všetci, no ich odpoveď 
nebola celkom jednoznačná ani 
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Ďalší úspešný projekt mesta 
Nová Baňa

Mesto Nová Baňa bolo opäť úspešné a získalo nenávratný fi nančný 
príspevok z fondov EÚ na realizáciu projektu Úprava zložiek biologicky 
rozložiteľného odpadu pred ich zhodnotením v regióne Nová Baňa vo 
výške 16,944 mil. Sk.

Problematika biologického odpadu v celom regióne zatiaľ riešená 
nebola, a preto mesto Nová Baňa ako líder mikroregiónu prišlo s inici-
atívou  prípravy a realizácie tohto projektu. 

Nakladanie s biologicky rozložiteľným odpadom je v súčasnosti 
v meste Nová Baňa prakticky riešené len formou voľného ukladania na 
mieste vzniku, resp. zvozu na koncentrované miesta.

Mesto Nová Baňa hľadalo pre seba aj obce regiónu komplexné rie-
šenie, ktoré by tieto problémy vyriešilo. Spôsob, ktorý sa napokon mesto 
rozhodlo použiť, všetky tieto požiadavky spĺňa. Technologické zariadenia 
sú mobilné, takže môžu odpad upravovať priamo na mieste jeho vzniku, 
čím sa zabráni zvýšeným nákladom na zvoz odpadu na koncentrované 
miesta. Systém sa skladá z takých zariadení, ktoré budú upravovať všet-
ky hlavné zložky bioodpadu, ktorý v meste a obciach vzniká.

Realizácia projektu takto komplexne vyrieši zákonnú povinnosť nakla-
dania s biologickým odpadom pre všetkých pôvodcov odpadu (mesto a 
obce, mestské a obecné zariadenia a prevádzky, obyvatelia obcí). 

Ing. Ľubica Rapčanová
projektová manažérka

Správca dane z nehnuteľností 
oznamuje daňovníkom, že 
daňové priznania k dani z 
nehnuteľností na rok 2009 
podávajú len tí daňovníci, 
ktorí majú oproti roku 2008 
nejakú zmenu vo vlastníctve 
nehnuteľností (kúpa, predaj, 
darovanie, dedičstvo, zmena 
účelu využitia, vydanie staveb. 
povolenia, kolaudácia a pod.)  
Daňové priznanie je potrebné 

Daň z nehnuteľností

podať  najneskôr do 31. 1. 2009 
na Mestskom úrade v Novej 
Bani, č. dverí 18, kde si môžu 
prevziať aj tlačivá daňového 
priznania. Tým daňovníkom, 
u ktorých zmeny nenastali, bude 
daň na rok 2009 vypočítaná 
v eurách a v priebehu mesiaca 
apríl budú doručené platobné 
výmery bez povinnosti podávať 
daňové priznanie. 

Oznam k poplatku za 
komunálne odpady na rok 2009

Správca poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
oznamuje občanom mesta, že poplatok na rok 2009 bol stanovený vo 
výške 16,97 EUR/osoba/rok, t. j. 511,- Sk/osoba/rok. Splatnosť poplatku 
je stanovená v 3 splátkach, a to do 15. 4. 2009, 15. 7. 2009 a 15. 10. 
2009. Ak poplatok vyrubený fyzickej osobe nepresahuje výšku 25 EUR 
a právnickej osobe 165 EUR, je splatný naraz do 15. 4. 2009. 

Správca poplatku žiada občanov, aby si žiadosti na úľavu (napr. 
návšteva školy), odpustenie poplatku alebo  ohlásenie k poplatku 
z dôvodu zmeny uplatnili do 31. 1. 2009. Správca poplatku ďalej žiada 
podnikateľov a právnické osoby, aby si podali ohlásenie k poplatku v prí-
pade zmeny (napr. zriadenie novej prevádzky, nepodanie ohlásenia, resp. 
zrušenie prevádzky) do 31. 1. 2009.  Tlačivá si môže občan, podnikateľ 
a právnická osoba vyzdvihnúť na MsÚ, č. dv. 17 alebo stiahnuť na inter-
netovej stránke mesta www.novabana.sk v prílohe žiadosti a formuláre 
- fi nančné oddelenie. 

Zároveň správca poplatku oznamuje, že platobné výmery na ko-
munálne odpady budú poplatníkom doručené v priebehu mesiaca marec 
2009.

MsÚ - FO

SILVESTER 2008

NOVOBANSKÍ HELIGONKÁRI

25. ročník

V kine VATRA v  Novej Bani sa uskutoční toto obľúbené 
podujatie dňa 30. januára 2009 o 17,00 hod. 

Vstupenky sa začnú predávať od 19. 1. 2009. Vstupné 

je 3 EUR.

K silvestrovským oslavám už neodmysliteľne patrí ohňostroj a zába-
va. Inak to nebolo ani na Námestí slobody, kde všetkých zabávajúcich 
sa krátko pred polnocou privítala pani primátorka, zaželala všetko dobré 
do nasledujúceho roka, rozlúčila sa s odchádzajúcim starým rokom 
a taktiež s odchádzajúcou slovenskou korunou a popriala všetkým 
dobrú náladu a zábavu. O polnoci nechýbal ohňostroj a silvestrovská 
nálada pokračovala ďalej diskotékou.

Text a foto: -bg-

Mestský úrad v Novej Bani vám ponúka možnosť sprostredkovania 
prezentácie Národnej agentúry pre rozvoj malého a stredného 
podnikania o možnostiach fi nancovania a nenávratných pôžičiek, 
ako aj ďalších podporných službách. 

Záujemcovia, nahláste vaše kontaktné údaje na oddelenie MPO 
do 18. 1. 2009.

Tel.: 045/68 56 673, e-mail : mpo@novabana.sk 

Podnikatelia, pozor!

JANUÁR 2009
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Profesionálne 
rodičovstvo

Chcete pomôcť deťom 
v detských domovoch a pop-
ritom nájsť nové zamestnanie? 
Profesionálne rodičovstvo 
alebo profesionálne vykonávanie 
náhradnej starostlivosti je práve 
tou cestou, ktorá vám vzhľadom 
na trendy v oblasti náhradnej 
starostlivosti o deti umožňuje re-
alizáciu takejto vízie.

Profesionálny rodič  vykonáva 
starostlivosť o dieťa s nariadenou 
ústavnou starostlivosťou vo svo-
jom rodinnom prostredí, avšak je 
zamestnancom detského domo-
va. Profesionálne rodičovstvo 
nie je rodinnoprávny vzťah, je 
pracovnoprávny vzťah.  

Profesionálnym rodičom 
sa môže človek stať, pokiaľ 
má  úplné stredoškolské 
vzdelanie ukončené maturitou 
alebo vysokoškolské vzdelanie 
a absolvoval prípravu na profe-
sionálne vykonávanie náhradnej  
starostlivosti v rozsahu 60 hodín 
alebo  v rozsahu 40 hodín, pokiaľ 
spĺňa osobitný kvalifi kačný pred-
poklad v zmysle vyhlášky minis-
terstva školstva  SR č. 41/1996 
Z. z. o odbornej a pedagogickej 
spôsobilosti pedagogických pra-
covníkov. Absolvovanie prípravy 
nie je síce zárukou uzatvorenia 
pracovnoprávneho vzťahu medzi 
záujemcom o profesionálnu 

náhradnú starostlivosť a detským 
domovom, resp. krízovým stredis-
kom, avšak na jeho uzatvorenie je 
nevyhnutnou podmienkou.

Príprava na profesionálne 
vykonávanie náhradnej starostli-
vosti spočíva najmä v poskytnutí 
základných informácií:

-  o náhradnej rodinnej 
starostlivosti

-  o psychickom vývine, 
fyzickom vývine a sociálnom 
vývine dieťaťa a potrebách 
dieťaťa

-  o právach dieťaťa 
v ústavnej starostlivosti

- o nácviku praktických 
zručností vo výchovnej práci 
s deťmi a mladými dospelými.   

Bližšie informácie k príprave 
profesionálnych rodičov môžete 
získať na Úrade práce, sociálnych 
vecí a rodiny v Banskej Štiavnici v 
kancelárii č. 205, resp. na telefón-
nych číslach 045/ 244 46 00;  045/ 
244 46 02.

Koordinátorka prípravy  pre 
Územný úrad v Banskej Štiavnici 
je zamestnankyňa úradu Mgr. 
Agnesa Lalová.

Mgr. Oliver Lakoštík
Vedúci  oddelenia SPOD a SK

Úradu práce, sociálnych vecí 
a rodiny  v Banskej Štiavnici

Prevencia drogových závislostí v 
ŠZŠ ŽTP a OU ŽTP v Novej Bani

Zvyšujúci sa počet mladých ľudí a znižujúci sa vek detí, ktoré 
mali prvý kontakt s drogou, je veľmi vážny celospoločenský pro-
blém. Nezastupiteľný význam a dosah v pôsobení na zdravý 
životný štýl bez drog má i prevencia v škole. Výnimkou nie je 
ani ŠZŠ ŽTP a OU ŽTP v Novej Bani. Okrem toho, že prevencia 
drogových závislostí je jednoa zo súčastí zdravotnej výchovy, 
plánovane sa ňou zaoberajú koordinátorka prevencie drogových 
závislostí a sociálnopatologických javov psychologička Mgr. Eva 
Lacková spolu s výchovnou poradkyňou Mgr. Annou Budinskou.
S cieľom primárnej prevencie drogových závislostí bola dňa 27. 11. 
2008 pre žiakov druhého stupňa ŠZŠ ŽTP a pre žiakov OU ŽTP zreal-
izovaná prednáška spojená s besedou. Zaujímavé informácie si žiaci 
vypočuli z úst MUDr. Vladimíra Ostatníka a MUDr. Jána Konôpku. 
Informovaním o drogách a o nepriaznivých zdravotných a sociálnych 
dôsledkoch, ktoré sú spojené s užívaním drog, pôsobili na utváranie 
protidrogových postojov mladých poslucháčov. Prítomní sa napr. 
dozvedeli, že najčastejšou drogou, s ktorou mladí experimentujú, je 
marihuana. Netreba podceňovať vznik závislosti od liekov, alkoholu, 
tabaku, prchavých látkok, kokaínu a iných drog. Žiaci boli upozornení 
na varovné signály užívania drog v oblasti povahových zmien, rodin-
ných a kamarátskych vzťahov, problémov v škole, nepriaznivých 
účinkov na organizmus. Prizvaní lekári hovorili o štádiách závislosti, 
ktoré začínajú príjemnými pocitmi a môžu končiť tragicky. Fajčenie 
cigariet a pitie alkoholu spoločnosť toleruje, ale netreba napriek tomu 
experimentovať ani s nimi. Človek má prirodzené hormóny šťastia, 
ktoré sa vytvárajú napr. pri športe, tanci, práci v záhrade, zmysluplnom 
trávení voľného času. Nie je správne unikať pred realitou k drogám.
V následnej besede žiakov zaujímali najmä odpovede na otázky tý-
kajúce sa danej témy v súvislosti s ich rodinou alebo budúcim životom.
Na prednášku prevencie drogových závislostí nadväzuje ďalšia práca 
so žiakmi zameraná na ich správanie, sociálnu interakciu a emo-
cionálnu inteligenciu, ktorá posilní pocit ich vlastnej hodnoty a samo-
statnosti a zároveň podporí kompetencie ich konania a samostatného 
rozhodovania.

Mgr. Anna Budinská 
výchovná poradkyňa

Čo sa stalo, že už dávno nič nevieme o Dennom 
centre na Baníckom námestí? 

Kto nevie, o ktorom DC 
píšeme, má iste problém ho aj 
nájsť. Malú nenápadnú budovu,  
kde už roky chodia ľudia k šikovnej 
holičke a kaderníčke, zbadáme 
hneď podľa veľkej informačnej 
tabule,  ale že tam sídli aj DC, to 
sa dozviete len náhodou, keď ste 
zvedaví, čo môže byť aj vedľa.

Ešte pred poldruha rokom 
sme to skúsili, lebo aj Novoban-
ské noviny nás informovali o DC 
pre zdravotne znevýhodnených 
občanov, kde sa konečne môžu 
realizovať šikovné ruky vyučených 
košikárov a umelcov zároveň, 
lebo nielenže sme čítali o ich krás-
nych klobúkoch, veľkonočných 
vajíčkach a vianočných 
zvončekoch, ale sme tam aj radi 
chodili pozerať, čo zas vymysleli. 
A tie usmiate šťastné tváre na-
povedali, že ich veľmi teší, keď ich 
zákazníci pochvália.

Denné centrum akoby za-
niklo, nič sa o ňom nedozviete 

ani v novinách, ani na internete. 
Je tam len článok o otvorení DC 
a fotografi a všetkých prítomných 
domácich a hostí. Ale my vieme, 
že sa tam poctivo pracovalo, 
často ich bolo vidieť na jarmokoch 
aj v okolí. Albumy napovedali, 
koľkých krásnych akcií sa títo ľudia 
zúčastnili. Zaslúžia si, aby sa aj 
ich tváre ocitli na internete  každý 
mesiac, tak ako sme svedkami, 
že sú pravidelne na internetovej 
stránke DSS Hrabiny akékoľvek 
akcie detí z akýchkoľvek  činností 
v Hrabinách. Prvý článok v máji 
2007 bol o tom, ako si títo 
zdravotne znevýhodnení ľudia 
budú tam na internete hľadať 
možnosti zamestnať sa a naučia 
sa komunikovať s úradmi, lebo ich 
splneným cieľom má byť zamest-
nanie a úplná samostatnosť.

Mesto Nová Baňa je aj 
kolískou invalidov, to vieme, veď 
kapacita 120 klientov od roku 
1974 v DSS vychováva každý 

rok a vyučí v remesle niekoľko 
dospelých ľudí, ktorí sa potom 
ponevierajú len tak, sem-tam 
alebo sedia doma za oknom. 
Spĺňa DC svoj účel? Alebo DSS 
zmenil účel, na ktorý to pôvodne 
bolo? Mesto maximálne vyšlo 
v ústrety pri jeho zriaďovaní 
a podporilo myšlienku, aby DC 
v budúcnosti slúžilo ľuďom, ktorí 
si chcú nájsť prácu v budúcich 
chránených dielňach. Posledná 
pekná veta v spomínanom článku  
je: „A v tomto im budeme všetci 

pomáhať.“  Buďme k sebe dobrí 
a pomáhajme si.

Už sa tešíme, že nám v DC 
Kamil s Jankom a Slávkom upletú 
krásny vianočný zvonček na 
dvere a Zuzka nám utká anjelika 
na krosnách alebo ho urobí zo 
šúpolia. Šikovné ruky všetkých 
týchto ľudí si vážime o to viac, že 
ich stálo nemálo úsilia, aby sa toto 
remeslo naučili.

      Spoluobčania a priatelia                                         
invalidi

Dáme do prenájmu skladové 
a výrobné priestory v Novej Bani. 

Rozmery 13,5 x 11,5 m.

Tel.: 045/68 55 271, 0903 589 934
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Prvý decembrový deň vládla v Strednej odbornej škole v Novej 
Bani slávnostná atmosféra. 

Dopoludnia otvorila škola dvere dokorán a možnosť prezrieť 
si jej priestory využili desiatky návštevníkov. Popoludní sa v kine 
Vatra konala slávnostná spomienka k 60. výročiu založenia 
odborného školstva v Novej Bani. Pozvanie prijali zástupcovia 
zriaďovateľa Banskobystrického samosprávneho kraja Ing. Miroslav 
Martiš, vedúci odboru vzdelávania a ľudských zdrojov, Mgr. Janka 
Slačková, vedúca oddelenia školstva BBSK, primátorka mesta Mgr. 
Anna Miháliková, starostovia mikroregiónu Nová Baňa, riaditelia 
základných a stredných škôl, členovia rady školy, bývalí a súčasní 
pedagogickí a nepedagogickí pracovníci školy, ako aj  študenti.

Riaditeľ školy Ing. Jozef Koperdák pri príležitosti jubilea vyjadril 
želanie, aby bola Stredná odborná škola v Novej Bani modernou 
školou 21. storočia, kde 60 percent bude tvoriť klasické vyučovanie 
a 40 percent vyučovanie cez internet. Na dosiahnutí tejto myšlienky 
sústavne v škole pracujú a k jej naplneniu sú už veľmi blízko.

V mene BBSK pozdravil jubilujúcu školu Ing. Martiš slovami: 
„Dosiahnuť takéto krásne výročie je náročné, viem, koľko úsilia 
je za tým, preto si veľmi vážim prácu všetkých predchádzajúcich 
zamestnancov, ako aj  jej žiakov, ktorí  robia meno školy a propagujú 
ju po jej skončení. Gratulujem vám k 60. výročiu a prajem vám, aby 
Stredná odborná škola v Novej Bani naplnila sen pána riaditeľa, ktorý 
vyslovil.“ 

Primátorka Mgr. Miháliková vyjadrila presvedčenie 
o nezastupiteľnosti odbornej školy v meste a poďakovala vedeniu 
za doterajšiu vynikajúcu spoluprácu s mestom Nová Baňa. Všetkým 
pedagógom aj žiakom zaželala pevné zdravie, učiteľom veľa 
trpezlivosti pri napĺňaní ich poslania so želaním, aby škola vždy 
dokázala odhadnúť ten správny trend smerovania, tak ako sa jej to 
darilo doteraz. 

V rámci prezentácie s názvom Akí sme boli hostia spoločne nazreli 
do minulosti  odborného školstva v Novej Bani, ktorého kapitoly sa 
začali písať v roku 1948 zriadením dvojročnej záhradnícko-  

-ovocinárskej školy. Prierez históriou až po súčasný trend 
vzdelávania v modernej škole, ktorej súčasťou sú multimediálna 
učebňa, učebňa jazykov, ADK a informatiky, potvrdili, že za 60 rokov 
prešla škola veľkými zmenami. Za bývalých pracovníkov jubilujúcu 
školu pozdravila Ing. Eva Zalaiová. Do ďalších rokov jej popriala 
dobrého zriaďovateľa, dlhé trvanie a dostatok študentov s chuťou do 
štúdia a dobrým vzťahom k vybranej profesii.

Do programovej kytice prispeli svojimi vystúpeniami aj žiaci školy, 
po skončení hlavného programu viacerí svoje praktické vedomosti v 
odbore kuchár ― čašník predviedli na recepcii v jedálni školy.  

Vanda Prandorfyová
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Šesťdesiat rokov odborného
Učíme sa podnikať

Študenti študujúci v našej 
škole odbor obchod a podnikanie 
majú možnosť bližšie sa oboznámiť 
s podnikaním na predmete výcho-
va k podnikaniu.

Tento predmet sa vyučujte 
v treťom ročníku a študenti si 
môžu vyskúšať, čo všetko zahŕňa 
založenie fi rmy, aké doklady 
musia vyhotovovať pri založení 
a bežnej prevádzke fi rmy. Aby boli 
tieto činnosti autentické, študentky 
3. A triedy si založili obchodnú 
spoločnosť Crazy  Cats, ktorá 
sa zaoberá výrobou a predajom 
bižutérie a drobných darčekových 
predmetov. Zvolili si riaditeľku 
spoločnosti a obsadili aj ostatné 
pracovné pozície.

Na hodinách výchovy k podni-
kaniu sa vyučujte teória podnikania, 
vypĺňajú sa rôzne doklady, ale aj 
vyrábajú výrobky. Tieto výrobky 

po prvýkrát predstavili študentky 
na podujatí  Stredoškolák, ktoré 
sa konalo dňa 25. 11. 2008 v Žiari 
nad Hronom. Výrobky spoločnosti 
budú študentky predávať aj na Dni 
otvorených dverí našej školy, na 
vianočných trhoch a na ďalších 
podujatiach.

V rámci tohto predmetu 
študentky absolvovali aj prednášku 
o zavedení eura na Slovensku, 
ktorú im odprezentovala  riaditeľka 
VÚB v Novej Bani. Veď od januára 
už budú svoje výrobky predávať 
v eurách.

Tento predmet vedie študentov 
k tomu, aby sa už aj počas štúdia 
naučili zaobchádzať s peniazmi 
a mali predstavu, ako sa podniká.

Ing. Jana Palajová
       učiteľka odborných 

predmetov

 Foto: -SOŠ-

 Foto: -SOŠ-
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školstva v Novej Bani (2. časť)

ÚSPEŠNÉ  PODNIKANIE

Aj v tomto roku dos-
tali študenti Strednej odbornej 
školy v Novej Bani unikátnu 
príležitosť vyskúšať si podni-
kanie na vlastnej koži. 

Súčasťou nášho študijného 
programu sa stáva predmet ap-
likovaná ekonómia, ktorý sloven-
ským stredným školám poskytuje 
bezplatne nezisková vzdelávacia 
organizácia Junior Achievement 
Slovensko, n. o. (JASR). Naša 
škola sa tak pripája do siete 
viac ako 140 tried stredných škôl 
celého Slovenska.

Junior Achievement Sloven-
sko, n. o. (JASR, www.jasr.sk), 
licenčný partner Junior Achieve-
ment Worldwide, člen Junior 
Achievement – Young Enterprise 
Europe a skupiny INEKO, je 
vzdelávacia nezisková organizá-
cia, ktorá už od jari 1992 realizuje 
na Slovensku ekonomické vzde-
lávacie programy pre mladých 
ľudí. 

17-roční študenti absolvujú jeden rok radostí i starostí podnikateľov 

Červené stužky 
1. decembrový deň sme si 

pripomenuli Svetový deň boja 
proti AIDS.

Červené stužky je názov 
celoslovenskej kampane boja 
proti AIDS, ktorú s podporou 
Ministerstva školstva SR (v rámci 
rozvojového projektu Zdravie v 
školách), Krajského školského 
úradu v Žiline a pod záštitou 
primátora mesta Žilina Ivana 
Harmana organizuje Gymnázium 
sv. Františka v Žiline. 
Hlavným odborným 
garantom kampane je 
Národné referenčné 
centrum na prevenciu 
HIV/AIDS v Bratislave.

Červené stužky sú 
symbolom Svetového 
dňa boja proti AIDS.

Do projektu kam-
pane sa zapojila aj 
Stredná odborná škola 
v Novej Bani svojimi 
aktivitami:

- premietnutím 
fi lmu Anjeli 

Film je príbehom 
o smrti a nádeji. 
Odohráva sa na Misii 

sv. Jána v Barbertone, ktorá sa 
nachádza v Juhoafrickej repub-
like. Misia bola otvorená v januári 
1989 a nachádza sa tu škola, 
škôlka, centrum pre chorých na 
AIDS pre deti i dospelých, kostol 
a tiež na pozemku žije niekoľko 
rodín a mladých ľudí, ktorí buď 
na misii pracujú, alebo tu žijú
preto, lebo nemajú kam odísť. Mis-
iu vedie medzinárodná komunita 

Školských sestier sv. Františka.
V súčasnosti tu pôsobia aj dve 
slovenské sestry - sestra Rút 
Michalčeková a sestra Františka 
Olexová.

-  účasťou v celoslovenskej 
výtvarnej súťaži s názvom Mladý 
človek a HIV/AIDS sa zapo-
jili študenti: Nikola Slašťanová, 
Veronika Žemberyová, Nikola 
Zúbeková ― študentky  prvého 
ročníka študijného odboru ob-
chod a podnikanie a študent 

tretieho ročníka učebného odboru 
agromechanizátor ― opravár Mi-
lan Barienčík

- do regionálnej súťaže 
sa tvorbou prezentácií v Pow-
erPointe na tému Mladý človek 
a HIV/AIDS zapojili študentky 
štvrtého ročníka študijného 
odboru obchod a podnikanie 
― zameranie na cestovný ruch 
a obchod ― Veronika Barancová 
a Janka Maslenová. Študentka 
Janka Maslenová súťaž so svo-
jou prezentáciou vyhrala a 1. 12. 
2008 jej bola odovzdaná cena.

- vlastnými aktivitami si štu-
denti vlastnoručne vyrobili červe-
né stužky ako symbol boja proti 
chorobe AIDS a v rámci kampane 
ich nosili pripnuté od 24. 11. do 1. 
12. 2008

Nech nám všetkým kampaň  
Červené stužky pripomína 1. 
december ― Svetový deň boja 
proti AIDS ako posolstvo porozu-
menia, súcitu, solidarity a nádeje 
v otázke AIDS.

Ing. Gabriela Ivaničová 
zodpovedná za kampaň  

Červené stužky
Stredná odborná škola 

v Novej Bani

Poslaním organizácie je 
poskytovať mladým ľuďom 
na Slovensku bezplatné 
nadštandardné a inovatívne eko-
nomické vzdelávanie o podnikaní 
a ekonomike voľného trhu pros-
tredníctvom dynamického part-
nerstva medzi podnikateľským 
sektorom a školami. Programy sú 
fi nancované najmä významnými 
spoločnosťami súkromného sek-
tora. Časť fi nančných prostried-
kov pochádza z grantov nadácií 
a fondov. 

V júni 2008 dosiahol počet 
absolventov z celého Slovenska 
vo všetkých programoch JASR už 
157 400 študentov.

Čo nás v tomto celoročnom 
predmete čaká? Predovšetkým 
práca v skutočnej fi rme simu-
lujúcej akciovú spoločnosť ― 
študentskej spoločnosti. V triede 
sme si  zvolili vlastné študentské 
vedenie ― prezidenta, vicepre-
zidenta fi nancií, marketingu, 

výroby, ľudských zdrojov a to ro-
zhodne, v čom bude spoločnosť 
podnikať, ako svoj výrobok či 
službu predá a ako celé pod-
nikanie zorganizuje. Všetky 
rozhodnutia budú podložené 
znalosťou ekonomickej teórie, 
ktorá sa vyučuje prostredníctvom 
on-line učebnice počas celého 
školského roka.

Okrem praktickej činnosti 
študentskej spoločnosti je pre 
študentov v rámci programu pri-
pravených niekoľko sprievodných 
súťaží a príležitostí. Súčasťou 
programu sú počítačové simulá-
cie MESE a Banky v akcii, kde 
je možné naučiť sa a preveriť 
si schopnosti riadiť svoju 
fi rmu v konkurencii ostatných 
či zoznámiť sa s pravidlami 
bankových operácií. Výsledky 
svojej práce budeme prezentovať 
na veľtrhoch študentských 
spoločností. Najlepší jednotlivci 
sa môžu zapojiť i do súťaže Mladý 

líder, pre tímy sú pripravené celo-
slovenské súťaže Team SAP 
a Banky v akcii. 

Do spolupráce so študentmi 
a učiteľom sa zapojí dobrovoľný 
konzultant z praxe, ktorý je sprav-
idla manažérom významnej fi rmy 
či podnikateľ z blízkeho okolia 
školy. Prinesie do triedy pohľad 
z praxe, bude mostom medzi eko-
nomickou teóriou a praktickým 
podnikateľským svetom a stane 
sa tak pre mladých ľudí vzorom 
úspešného manažéra. Našou 
dlhoročnou konzultantkou je Ing. 
Mária Kasanová z fi rmy KnaufIn-
sulation, s. r. o., Nová Baňa.

Veríme, že  tento program 
pomôže motivovať našich 
študentov tak, aby sami hľadali 
to najlepšie uplatnenie vo svojom 
budúcom živote a boli pripravení 
na prechod zo školy do praktick-
ého života.

Ing. Mária Lenčová

 Foto: -SOŠ-
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Jazyk a komunikácia
Cieľom práce vo vzdelávacej oblasti jazyk a  komunikácia je 

sprostredkovať žiakom jazykové a všeobecné kompetencie tak, aby 
rozvíjali komunikatívnu kompetenciu ako prostriedok na dorozumievanie 
a myslenie, na podávanie a výmenu informácií. 

Cieľové kompetencie cudzích jazykov majú charakter všeobecne 
formulovaných požiadaviek na vedomosti a zručnosti, ktoré si má žiak osvojiť 
v priebehu štúdia. Významne sa podieľa na príprave žiakov na aktívny 
život v multikultúrnej spoločnosti, vedie žiakov k osvojeniu si praktických 
rečových zručností cudzieho jazyka ako nástroja dorozumievania v rôznych 
situáciách každodenného osobného a pracovného života.  

Učitelia pripravujú  žiakov na účasť na priamej a nepriamej komunikácii 
vrátane prístupu k informačným zdrojom a rozširujú ich poznatky o svete, 
prispievajú  k formovaniu osobnosti žiaka, rozvíjajú ich schopnosti učiť sa 
po celý život, učia ich byť vnímavými ku kultúre, disponovať schopnosťami, 
používať rôzne spôsoby dorozumievania s inými kultúrami. Vzdelávanie 
v cudzom jazyku zodpovedá výstupnej úrovni Spoločného európskeho 
referenčného rámca jazykovej spôsobilosti.

Rozvoju jazykových kompetencií a pozitívneho vzťahu k jazyku 
napomáha aj zapájanie sa do rôznych projektov, výziev, súťaží aj 
mimoškolských aktivít:

Už tradične každý rok sa v škole organizujú školské a okresné kolá 
olympiády cudzích jazykov. Víťazi školského kola úspešne reprezentovali 
našu školu na okresnom a krajskom kole.

V termíne od 15. 1. 2006 do 28. 1. 2006  sa  Mgr. Falátová 
zúčastnila  vzdelávacieho kurzu pre učiteľov anglického jazyka Teaching 
Business English  v medzinárodnom vzdelávacom centre Embassy CES 
podporovaného British Council v anglickom mestečku Hastings. Táto 
vzdelávacia aktivita je realizovaná s podporou Európskeho spoločenstva 
v rámci programu SOKRATES.

V školskom roku 2006/2007 bol zrealizovaný projekt Jazykové 
laboratórium, vďaka ktorému  škola dostala možnosť aktívne používať IKT 
vo vyučovacom procese, najmä vo vyučovaní cudzích jazykov.

Šesťdesiat rokov odborného školstva v Novej Bani (2. časť)

V školskom roku 2006/2007 boli žiaci školy v spolupráci s PK 
cudzích jazykov a odborných predmetov zapojení do mobilitného projektu 
SOKRATES ― Comenius ― Aj malé mestá môžu byť zaujímavé pre 
turistov s partnerskou školou v Krzyzowicach v Poľsku.

V rámci výmenného projektu Sokrates ― Comenius sa aj naši žiaci 
zúčastnili pobytu v škole v Krzyzowicach v Poľsku, a to v čase od 19. 
marca do 1. apríla 2007. Študenti mali možnosť spoznať zaujímavú časť 
Poľska Wroclaw a okolie. Počas 14 dní navštívili mnoho zaujímavých miest, 
pamiatok, zámok, zoologickú a botanickú záhradu, aquapark. Absolvovali 
aj niekoľko športových podujatí, túru, tvorivé dielne, pracovali na anglicko-  
-poľsko-slovenskom slovníku.

Už niekoľko rokov sú žiaci školy zapojení do programu na rozvoj 
odborných zručností v oblasti hoteliérstva a cestovného ruchu v zahraničí, 
kde sú ich jazykové kompetencie hodnotené na dobrej úrovni.

V školskom roku 2007/2008 žiaci Farkašová, Bartošová, Škvarka, 
Tomová a Blašková reprezentovali našu školu na Cypre a  žiaci Holý, 
Predmeská a  Golovin reprezentovali našu školu v Grécku.

V školskom roku 2007/2008 žiaci odboru kuchár Jano Laco a Matuš 
Huran vykonali odbornú prax v nemeckom mestečku Yena v rámci projektu 
Leonardo da Vinci.

Rok na zahraničnej strednej škole v Írskej republike vďaka vládnemu 
programu sociálnych štipendií pre žiakov stredných škôl na školský 
rok 2008/2009 strávi žiačka Strednej odbornej školy v Novej Bani Júlia 
Pittnerová.

-SOŠ-

Telesná výchova a šport

Predmet telesná výchova patrí dlhé obdobie k najobľúbenejším 
predmetom v škole. Pozitívnou črtou minulého obdobia bola radosť 
z pohybu, nadšenie zo súťaživosti, odhodlanie prekonávať samého seba, 
túžba pracovať na vlastnom tele vo svoj prospech. Študenti sa zúčastňovali 
Bielej stopy, prechodu Tatier, tanečného alebo volejbalového maratónu, 
masovo-branných športov, spartakiád. 

Približne od roku 1990 pozorujeme úpadok záujmu o telesnú kultúru 
a cieľ športovať nahrádzajú čoraz častejšie ospravedlnenkami od lekára. 

Napriek tomuto bezútešnému smerovaniu mladej populácie naši 
študenti dosiahli viaceré úspechy vo volejbale, futbale, cezpoľnom behu, 
halovom futbale, stolnom tenise, hádzanej, pretekoch brannej všestrannosti 
a ďalších.

Súčasťou výučby telesnej výchovy boli a sú plavecké a lyžiarske 
kurzy. V minulosti sa poriadali v známych strediskách, pretože ich fi nančne 
zastrešoval Zväz družstevných roľníkov a Ministerstvo poľnohospodárstva 
a výživy. V súčasnosti sa lyžiarske kurzy uskutočňujú len vo fi nančnej réžii 
rodičov žiakov v okolí Novej Bane – Drozdovo, Vojšín, Hubačov. Plavecké 
kurzy organizujeme na Margite–Ilone, vo Vyhniach.

V rámci osnov telesnej výchovy škola organizuje kurzy na ochranu 
človeka a prírody na Tajchu, Hrabinách a Vojšíne.

Pre študentov školy v súčasnom odbornom zameraní má šport 
a telesná výchova zásadný význam. Veď iba fyzicky a psychicky pripravený 
mladý človek uspeje v silno konkurenčnom prostredí na trhu práce.

Sme hrdí na študentov, ktorí reprezentovali seba i školu v rôznych 
druhoch športu a boli úspešní.

V súčasnosti školu navštevuje majsterka sveta, vicemajsterka sveta 
v karate Mária Jančeková. Jej trénerom je náš bývalý študent Ján Šály, 
úspešný atlét, volejbalista, karatista. Sme hrdí i na Jozefa Stredanského  
- vicemajstra sveta v netradičnom športe – pretláčanie rukou, držiteľa 
viacerých medailí. 

S dávkou nostalgie spomíname na hry pre zamestnancov (volejbal, 
nohejbal, cezpoľný beh). Slúžili nielen na stretnutia zamestnancov učilíšť, 
ale aj na upevňovanie fyzického zdravia a odbúravanie stresu z psychicky 
náročného povolania. 

Mgr. Pavol Lipták

Ľadové medvede na Tajchu po 

druhýkrát

JANUÁR 2009

(dokončenie zo str. 1)

My sa zimy nebojíme, nemáme z nej strach,

S odvahou si zaplávame v ľadových vodách.

Tak toto sú prvé slová z hymny Ľadových medveďov, ktorú si 
zaspievali pred vstupom do studenej vody. Priaznivci otužovania 
sa stretli 7. 12. 2008 už na druhom ročníku Mikulášskeho plávania 
Ľadových medveďov na vodnej nádrži Tajch, kde si preverili svoju 
otužilosť. Tohtoročná zima im však nedopriala ani povestné rozbíjanie 
ľadu, nakoľko teplota vody bola niekoľko stupňov nad nulou. Ľadové 
medvede plávali v jazere niekoľko minút a nechýbal medzi nimi ani 
Zoltán Makai, ktorý sa stal prvým Slovákom, ktorý 2. augusta 2002 
preplával La Manche v času 11 hod. 22 min.

Otužovanie má svoje korene v bývalom Československu, kedy však 
bolo len sporadické. 
V Česku sa tradícia 
otužovania v jazerách 
a riekach začala 
už v roku 1923. 
Koncom 90. rokov 
sa na Slovensku 
sformovalo občianske 
združenie Ľadové 
medvede Bratislava.

Takéto otužovanie 
je pre zdravie veľmi 
prospešné. Nielenže 
upevňuje imunitu, ale 
posilňuje psychickú 
stabilitu a odolnosť 
voči stresom. Takže 
ako tvrdia ľadové 
medvede, studená 
voda je pre nich 
lekárom, nemajú 
žiadne choroby.

Text a foto: -bg-
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Darcovia krvi sú odhodlaní pomáhať naďalej

Helena Dupajová, Tekovská 
Breznica, krv darovala 32-krát: 
Je to dobrý pocit, lebo pomáham 
druhým. Motivovala som aj 
kamarátky a kolegyne. Tento odber 
bol v Novej Bani a okolí dobre 
spropagovaný, vyhlasovali to aj 
u nás v obecnom rozhlase. A čo 
by som odkázala tým, čo váhajú? 
Príďte, nie je to nič hrozné!

Miroslava Šmondrková,  
Orovnica, 10. odber: Človek nikdy 
nevie, kedy sa mu to môže zísť.  
U nás sa darcovstvo krvi traduje 
po rode, otec chodí, aj sestra, ja 
občas ohlásim aj kolegyne. Je to 
výborné, že môžeme darovať krv 
tu a nemusíme ďaleko cestovať. 
Z Banskej Bystrice dostávam veľa 
esemesiek, keď potrebujú darcov,  
ale dochádzať tam je dosť zložité, 
takže teraz som sa až potešila, 
že bude odber v Novej Bani. Som 
rada, že moja krv pomôže, nech je 
to ktokoľvek.

Michal Rapčan, Nová Baňa, 
17. odber:  Na vojne som daroval 
krv prvýkrát, odvtedy chodím 
pravidelne. Občas si odbehnem 
aj do Banskej Bystrice na odber 
krvi a vždy mám dobrý pocit, že 
som niekomu, hoci aj neznámemu 
pomohol. Spomínam si, že asi 
na piaty odber ma volali, pretože 
potrebovali súrne krvné doštičky 
pre mladú dievčinu a aj vtedy  som 
bez váhania išiel. 

Viliam Budinský,  Nová 
Baňa, 33. odber: Prvý raz som krv 
daroval ako študent VŠ v Košiciach, 
odvtedy chodím pravidelne, aj keď 
posledné roky už polopravidelne. 
Je to výhoda, že sme mohli krv 
darovať priamo v našom meste, 
lebo ja celý život chodím darovať do 
Banskej Bystrice, Bratislavy, Košíc, 
Levíc, po celom Slovensku, takže 
tu doma je to výborné. Myšlienku, 
ktorú som kedysi prijal, si osvojil 
aj môj syn Peter a aj on už daroval 
krv ako študent v Nitre. Ja osobne 
mám z toho vždy dobrý pocit,  
rád sa zúčastňujem odberov, rád 
pomáham ľuďom a myslím si, že 
moja krv bude dobre využitá. 

Jozef Toma, Nová Baňa, 47. 
odber: Prvýkrát som daroval krv 
na vojne a dnes som už držiteľom 
Zlatej plakety. Nielen pomáham, ale 
zároveň si testujem svoj zdravotný 
stav, čo je pre mňa tiež veľmi 
dôležité.

Ivan Hrnčiar, Nová Baňa, 
42. odber, držiteľ Zlatej plakety 
Dr. Jánskeho: Daroval som krv 
ľuďom, ktorí mali problémy a boli 
onkologicky chorí. Viem, že som 
pomohol, to je pre mňa prvoradé, 
na druhej strane aj sám sebe 
pomôžem. Je to najrýchlejší obraz 
o vlastnom zdraví. Som rád, že sa 
odber krvi konal priamo v našom 
meste a nemusel som cestovať. 
Myslím si ale, že by pre nás darcov 

mohli v Novej Bani niečo spraviť, tak 
ako je to vo väčších mestách, kde 
majú zľavy na športové podujatia, 
do plavární a podobne. Určite by 
sme to ocenili.

Jozef Babic, Tekovská 
Breznica, 25. odber: Zajtra mám 
narodeniny, takže si tento odber 
dávam tak trochu aj ako darček 
k narodeninám. Tri roky som mal 
v odberoch krvi dlhšiu pauzu, 
teraz, keď som počul v miestnom 
rozhlase výzvu, aby sme podporili 
Mikulášsku kvapku krvi v Novej 
Bani, rozhodol som sa prísť aj ja. 
Mám pocit sebauspokojenia, že 
som urobil niečo pre seba a aj pre 
ostatných, pre chorých ľudí, ktorí  
moju krv potrebujú.  Myslím si, že 
je dôležité, aby ľudia krv darovali, 
ale ešte viac dôležité  je robiť v 
tomto smere osvetu. Treba tiež 
ešte niečo vymyslieť, aby najmä 
mladí ľudia spontánne prichádzali. 
Aby to nebolo ako predtým, že ste 
niekde darovali a ani si vás nevážili. 
Viacnásobní darcovia by si zaslúžili 
uznanie, pochopenie, veď sa hovorí, 
že krv nemá vyčísliteľnú hodnotu. 
Ale možno by bolo dobré vyčísliť 
to a povedať, akú má skutočnú 
hodnotu. Darovať krv je krásna vec, 
ale treba si patrične  darcov všímať, 
venovať sa im a doceniť ich čin.

Prvodarcovia:
Eva Ráchelová, N. Baňa: Už 

dávno som chcela urobiť tento krok, 
ale nikdy mi to nevyšlo. Dnes som 
si zariadila povinnosti tak, aby som 
už konečna mohla svoj prvý odber 
absolvovať. Je to výborný pocit 
a určite, ak budú opäť v Novej Bani, 
prídem znova. Chcem pomáhať!

Lenka Forgáčová, N. Baňa: 
Chcela som krv darovať už skôr, 
ale podmienka je dovŕšiť 18 rokov. 
Mám skupinu 0 pozitív a môžem 
darovať krv každému, takže 
chcem takto pomôcť zachraňovať 

w Prvodarcovia Romana Hlaváčová a Ján Vozár.

w Je potešiteľné, že Mikulášskej kvapky 
krvi sa zúčastnilo veľa prvodarcov, študentov Gymnázia F. Švantnera, ako 
aj Strednej odbornej školy v Novej Bani.  Verme, že sa z nich stanú 
pravidelní dobrovoľní darcovia krvi.

ľudské životy. Injekcie sa nebojím, 
strach som nemala. A po prvom 
odbere mám dobrý pocit, je to 
nad moje očakávanie. Aj ostatným 
odkazujem, aby sa ničoho nebáli, 
nie je to nič strašné. Určite prídem 
aj nabudúce! 

Ján Vozár, N. Baňa: V našej 
Strednej odbornej škole vyhlásili 
oznam, tak som sa pridal k väčšej 
skupine, ktorá z našej školy prišla. 
Mám super pocit,  je to paráda, 
vládne tu dobrá atmosféra, sú 
tu dobrí ľudia. Určite prídem aj 
nabudúce.

Romana Hlaváčová, N. 
Baňa: Myslím si, že je dobré 
pomôcť ľuďom, ktorí to potrebujú. 
Prebiehalo to celkom v pohode, 
nebolelo to, aj keď trošku som sa 
pred odberom obávala. Som tu prvý 
raz, ale určite nie posledný. 

Eva a Zuzana Škvarkové, N. 

Baňa: Tento odber bol super v tom, 
že sa konal v Novej Bani. Bolo tu 
veľa známych, vládla tu príjemná, 
priateľská atmosfére, je to iné ako 
na transfúznej stanici. Prvý raz som 
sa stretla v Novej Bani aj s dobrou 
propagáciou,  bolo to  podané aj 
inak ako len cez rozhlas, každého 
upútali veľké  plagáty a ľudia si to 
všimli.

Martina Hudecová, Orovnica: 
Bolo to fajn. Chcem pomôcť deťom, 
ktoré majú rakovinu, najradšej by 
som bola, keby práve im išla moja 
krv. Keď vidím, ako trpia, je mi to 
ľúto. Mám z môjho prvého odberu 
krvi výborný pocit a som rada, že 
som sa odhodlala prísť na základe 
dobrej propagácie, ktorú zabezpečili 
organizátori.

 Na záver sme o 
zhodnotenie požiadali MUDr. Janu 
Kotrčovú, ktorá mala so svojím 
tímom pracovníkov Národnej 
transfúznej služby SR v Banskej 
Bystrici celý odber krvi v Novej 
Bani pod palcom: „Sme veľmi milo 
sme prekvapení jednak prostredím 
vybratým na odber krvi  a tiež aj 
účasťou ľudí. Zdá sa, že darcov 
by bolo oveľa viac, ale musíme 
ísť späť, aby sme mohli krv včas 
spracovať. 

Krv je každodenná potreba, 
stále je nenahraditeľná, stále je 
aktuálna a dá sa povedať, že každá 
takáto akcia, kde prídu aj študenti 
- prvodarcovia, má nesmierny 
význam aj do budúcnosti, pretože sa 
podchytia noví ľudia, mladí, zdraví 
a vždy treba nových nástupcov 
za skúsených darcov, ktorých 
rady sa redukujú. Myslím si, že vo 
vašom meste sa budeme snažiť 
pokračovať v dobrej spolupráci aj 
v budúcnosti. 

          Text a foto: 
Vanda Prandorfyová

(dokončenie zo str. 1)
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ZA POZNANÍM, 
ALE AJ RELAXOM

 Novembrové vlastivedno–      
–turistické podujatie, ktoré pre 
svojich členov pripravila Územná 
správna rada DO FÉNIX v Novej 
Bani, zaviedlo účastníkov do 
Hronského Beňadika  a Levíc. 
Pokiaľ v Hronskom Beňadiku 
spoznávali históriu našej vzác-
nej národnej kultúrnej pamiatky 
(NKP) – benediktínskeho kláštora 
a baziliky, v Leviciach ich čakal  
relax v krytej plavárni, ktorá na 
hodinu patrila len fénixákom. Ces-
tou domov účastníkov čakala ešte 
krátka prechádzka časťou Sloven-
skej brány vedľa prielomu Hrona. 
Táto časť patrí z botanického, his-
torického a pokiaľ ide o hradisko 
na Krivíne aj archeologického 
hľadiska k vzácnym lokalitám 
na Slovensku. Ďalšie kilometre 
autobusom patrili už tradičnej 
tombole, z ktorej si deti odniesli 

Vianoce 
v mestskom klube 

dôchodcov

Rada MKD v Novej Bani uspo-
riadala posedenie pri vianočnom 
stromčeku, ktoré spríjemnila spe-
vácka skupina Jesienky.

Prítomných dôchodcov 
a ostatných pozvaných hostí 
privítala predsedníčka MKD p. 
Medzihradská. Pozdraviť a zaželať 
príjemné prežitie sviatkov a dobré 
zdravie v novom roku 2009 prišla 
p. primátorka mesta Mgr. Anna 
Miháliková.

Predsedníčka MKD vyslovila 
pochvalu prizvaným pestovateľ-
kám kvetín či už na balkónoch, 
alebo v predzáhradkách, ktoré 
v uplynulom lete upútali svojou 
výnimočnou prežiarenou krásou 
kvitnúcich kvetín pozornosť obča-
nov širokého okolia nášho mesta. 
Pochvala s malou pozornosťou 
bola udelená MKD v spolupráci 
s primátorkou mesta a zástupky-
ňou Zväzu záhradkárov p. Ivaničo-
vou: Oľge Benčovej,  Moyzesova 
ul., Jarmile Gálikovej, Švantnerova 
ul., MUDr. Jarmile Jauschovej, Vrš-
ky, Anne Letkovej, Banícka ulica, 
Daniele Moškovej, Partizánska 
ul., Márii Muchovej, Štefánikova 
ul., Margite Majsniarovej, Ul. A. 
Kmeťa, Orgonášovej, Kollárova 
ul., Magde Polcovej, Cintorínska 
ul., Eve Tencerovej, Cintorínska 
ul., Elene Štrbovej, Moyzesova 
ul., Božene Tužinskej, Cintorínska 
ul., Emílii Tužinskej, Banícka ul., 
Zdenke Vozárovej, Poliačikova 
cesta, Štále.

Posedenie bolo spojené s ob-
čerstvením a nieslo sa v sviatočnej 
predvianočnej atmosfére.

Členka rady MKD

OKIENKO DO FÉNIXU

w Pri CHPP prielom Hrona.

od organizátorov praktické ceny. 
Poďakovanie od organizátorov 
podujatia za sprievodcovskú 
službu a možnosť vypočuť si 
odborný výklad o spomínanej 
NKP patrí Obecnému úradu 

v Hronskom  Beňadiku a pani Ing. 
Rybárovej, za bezpečnú jazdu 
prepravcovi P. Štrbovi. 

Text a foto: Jozef Rusňák

Fénixáci na Devíne a Bratislavskom hrade

 Posledné decembrové 
vlastivedno–turistické podujatie 
Územnej správnej rady DO 
FÉNIX v Novej Bani sa už tradične 
uskutočnilo v našom hlavnom 
meste  - Bratislave. Vyše štyridsať 
účastníkov podujatia najprv 
navštívilo hrad Devín, prezreli 
jeho blízke okolie a pri troške  
šťastia (náhodou bola tu služba) 
mali si možnosť prezrieť si aj 
jeho vnútorný areál. Samozrejme, 
aj nádhernú panorámu, ktorá 
z nášho najznámejšieho a jedného 
z najstarších hradov otvára 
neopakovateľný pohľad na vodný 
veľtok Dunaj a okolitú prírodu 
so vzácnou prírodnou rezerváciou 
bratislavskou Kobylou. Po návšteve 
vianočných trhov v Inchebe   si 
deti tradične prešli naprieč 
vonkajším areálom Bratislavského 
hradu, pokochali sa panorámou 
mesta, čo–to sa dozvedeli o jeho 
dominantách a potom nasledovala 
(tiež tradičná) návšteva 
medzinárodného detského centra 
Bibiana. Tu si mali možnosť 
prezrieť viacero zaujímavých 
výstav, no predovšetkým dobre sa 
zabaviť a čosi sa zábavnou formou 
aj podučiť. Na večernej prechádzke 
mestom navštívili Hviezdoslavovo 
námestie s množstvom stánkov, ale 
aj pestrým kultúrnym programom, 
na Hlavnom námestí si prezreli 
vianočné trhy a cez Primaciálne 
námestie a známe Námestie SNP 
prešli k prezidentskému palácu. 
Takmer na minútu presne si 
nastúpili do vyhriateho autobusu, 
ktorý všetkých účastníkov priviezol w Pred vstupom do baziliky.

vďaka spoľahlivému prepravcovi p. 
Štrbovi do Novej Bane. Vedenie 
ÚSpR FÉNIX na záver spiatočnej 
cesty ešte stihlo deťom porozdávať 
mikulášsko–vianočné darčeky, 
ktoré boli tentoraz tradičným 
prekvapením. Podujatie sa 
uskutočnilo za fi nančnej podpory 
Mestského úradu v Novej Bani, 

za čo v mene detí srdečne ďakuje 
vedenie ÚSpR FÉNIX  členom 
komisie športu, mládeže a kultúry, 
samozrejme aj vedeniu MsÚ, a to 
aj za užitočnú  spoluprácu v tomto 
roku.

Vedenie ÚSpR FÉNIX  v Novej 
Bani

  Informácia 

ÚPSVaR  v Banskej Štiavnici 
oznamuje všetkým poberate-
ľom opakovaných peňažných 
príspevkov na kompenzácie, že 
s účinnosťou od 1. 1. 2009 sa 
budú opakované peňažné prí-
spevky na kompenzáciu vyplá-
cať mesačne pozadu v súlade s 
§ 43, ods. 5  zákona č. 447/2008 
Z . z. o peňažných príspevkoch 
na kompenzáciu ťažkého zdra-
votného postihnutia a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov.  

Mgr. Iveta Buzmová
vedúca  OPČaPPnK, ÚPSVaR, 

B. Štiavnica

JANUÁR 2009
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MATERSKÉ CENTRUM GAŠPARKO 

JANUÁR
ZDRAVO A CHUTNE – úvodná prednáška o bio-
potravinách spojená s ochutnávkou značky ALNATURA 
(DM DROGERIE, Zlaté Moravce).
12. január 2009 o 16:00 hod. v materskom centre.

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY – psychická 
a fyzická príprava na pôrod s pôrodnou asistentkou. 
Začiatok vždy o 16:00 hod.       
TERMÍNY: 13. 1., 21. 1., 28. 1. 2009 v materskom centre
V mesiaci JANUÁR bude v MC Gašparko vždy počas otváracích hodín 
prebiehať BURZA detských karnevalových masiek. Ak chcete kostým 
predať alebo kúpiť, zastavte sa u nás! 

TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH – každý štvrtok od 10:00 do 
12:00 hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, lepíme, maľujeme, 
navliekame, odtláčame, striháme. Náročnosť je primeraná veku 
prítomných detí.

KARNEVAL S GAŠPARKOM – fašiangová zábava so šašom, 
prezentácia masiek, súťaže, detská diskotéka, občerstvenie. 
9. februára  2009 o 16:00 hod v materskom centre. 
Vstupné 30,- Sk/1 EUR/dieťa. 

Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za 
symbolické ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše 
deti hrajú.

ĎAKUJEME
- študentkám kvarty a septimy z GFŠ za mikulášsky program, ktorý si 
ochotne pripravili pre naše detičky

ĎAKUJEME VŠETKÝM, KTORÍ NÁM ZACHOVÁVAJÚ SVOJU 
PRIAZEŇ,

VĎAKA VÁM MÁ NAŠA PRÁCA ZMYSEL.

V novom roku vám prajeme veľa zdravia, lásky, radosti 
zo života a rodinnej pohody. 

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!

OZNAMUJE:

Nábrežníček informuje

@

Ďakujem očiam, 
že vidím svet

V Bánovciach nad Bebravou 
sa tento rok konal 15. ročník vý-
tvarnej súťaže detí s poruchami 
zraku Ďakujem očiam, že vidím 
svet pod hlavičkou neinvestičného 
fondu Deti ― naša budúcnosť. 
Hneď nás zaujalo motto na po-
zvánke: „Tri veci nám zostali z raja: 
hviezdy, kvety a oči dieťaťa.“

Dali sme dohromady výkresy 
detí, ktoré v našej MŠ potrebujú 
špeciálnu očnú starostlivosť a po-
slali sme ich do súťaže. Prišiel deň 
D. Padal hustý sneh, takže naša 
cesta bola opatrná a napokon sme 
dorazili do MŠ na Hollého ulici, 
kde sa už schádzali kompetentní 
z celého Slovenska. Program bol 
tento rok zostavený z privítania, 
príhovoru hostí, vystúpenia detí 
v Žabiatkach, vernisáže výstavy 
a odovzdávania ocenení. Samo-
zrejme, vyhráva každý, kto sa 

zúčastní.
Nechýbalo ani učené slovo 

a vypočuli sme si zaujímavé pred-
nášky v podaní lektoriek z Peda-
gogickej fakulty v Bratislave, ZŠI 
pre zrakovo postihnuté deti v Bra-
tislave a z činnosti UNSS a pomoci 
rodinám s deťmi predškolského 
veku.

Oplatilo sa ísť, lebo sme zistili, 
že záujem o zrakovo postihnuté 
deti neklesá vďaka záujmu škol-
ského úradu, mestského úradu 
o materskú školu a hlavne o deti, 
ktoré potrebujú špeciálnu starost-
livosť a majú dostatok špeciálnych 
pedagógov a asistentov na takúto 
náročnú prácu.

E. K.  a  O. N.

Divadlo Kocúr v čižmách
Pani učiteľky z 3. A a z 3. B 

triedy sa rozhodli, že urobia žia-
kom radosť a zoberú ich do zvo-
lenského divadla na predstavenie 
Kocúr v čižmách. Divadlo je krásne 
a sedeli sme na pekných fi alových 
stoličkách. Nedočkavo sme čakali 
na začiatok. Na scénu prišiel kocúr 
a jeho pán, strážcovia hradu, prin-
cezná, kráľ a zajačik. Pozerali sme 
sa na rozprávku a ani sme z nej 
neodtrhli oči. Z predstavenia sme 
mali pekný zážitok.

Ďakujeme.

Báseň Kocúr v čižmách

Kocúr v čižmách Hip - Hop vie
dobre zarepovať, dobre vie.
Keď ho o to požiadaš,
tak sa budeš dobre smiať.

Žiačky 3. B Dominika Muchová 
a Nikolka Mőllerová

ZŠ Jána Zemana
w Foto: -škola-

JANUÁR 2009



NOVOBANSKÉ NOVINY16

Masážny salón         
– Katarína Káderová
Štúrova 34 
(budova autoškoly TABO)

ponúka:
- klasická a športová masáž
- refl exná masáž chodidla
- lymfodrenáž
+ NOVINKA
- detoxikačná medová masáž
+ možnosť zakúpenia 
darčekových poukážok
Otváracie hodiny: Po – So na 
objednávku
Tel.: 0910 484 127

Teším sa na Vašu návštevu.

Čo nového 
v ZŠ sv. 
Alžbety

V decembri sa družstvo 
našich žiakov v zložení: Bar-
bora Šipikalová  (6. roč.), Juraj 
Valentovič (7. roč.), Veronika 
Budinská (8. roč.) zúčastnilo di-
ecéznej súťaže Tri hlavy a tri perá. 
Je to matematická súťaž, ktorá sa 
konala v Žarnovici. Zúčastnilo sa 
jej 10 škôl, spomedzi ktorých sme 
sa umiestnili na 3. mieste. Na 
súťaž žiakov pripravovala Mgr. 
Gabriela Budinská.

V tomto mesiaci vyšlo ďalšie 
celofarebné vydanie školského 
časopisu Svetielko, ktoré prip-
ravili naši žiaci pod vedením Mgr. 
Danky Moškovej.

Darilo sa aj našim fl oorbalis-
tom, ktorí v decembrovom kole 
fl oorbalovej ligy obsadili 1. mies-
to. Reprezentovalo nás družstvo 
chlapcov v zložení: Benjamín 
Ciglan (8. roč.), Jozef Tencer  (8. 
roč.), Filip Urda (9. roč.), Jakub 
Kováč (9. roč.), Lukáš  Zimerman 
(9. roč.).

Vynikajúce výsledky dosiahli 
naši žiaci v krajskom kole súťaže 
v prednese poézie a prózy 

 ... a Slovo bolo u Boha 
v Banskej Bystrici. Traja žiaci 
postúpili do celoslovenského kola, 
ktoré sa uskutoční v Ružomberku 
7. februára. Zúčastnení žiaci 
dosiahli nasledovné výsledky: 
Terézia Motyková  - III. karegória 
– poézia – 1. miesto, Samuel  
Šuhajda  - II. kategória – próza 
– 1. miesto, Ema Štullerová 
– poézia- 1. miesto, Bernadeta  
Šuhajdová – próza – 3. miesto. 
Za vynikajúcu prípravu žiakov 
ďakujeme pani riaditeľke Mgr. 
Sidónii Kurekovej.

Deti sa tradične tešia na 
oslavu svätého Mikuláša. Žiaci 1. 
– 5. ročníka si pripravili program 
pre Mikuláša i spolužiakov, za čo 
dostali sladké dobroty. Našich 
žiakov tiež potešil program, 
ktorý si pripravili žiaci z Hrabín 
a priniesli nádherný vianočný 
darček - betlehem, ktorý vyrobili 
sami. Za odmenu dostali  balíčky 
so sladkosťami. Starší žiaci si 
prevzali balíčky v triedach od 
svojich triednych učiteliek. Prváci 
si pozvali v tento deň do školy 
svojich rodičov a spolu s triednou 
pani učiteľkou Mgr. Andreou Raf-
fajovou vyrábali  vianočné ozdoby 
zo slamy, servítkovou technikou 
vyrobili maketu Mikuláša 
a vianočného stromčeka. 

Deviataci sa zúčastnili celo-
slovenského cvičného testovania  
KOMPARO v slovenskom jazyku 
a v matematike spolu s  ďalšími 
800 školami. V matematike 

Signálom blížiacich sa 
vianočných sviatkov bola 
obľúbená celoškolská akti-
vita žiakov ― tvorivá dielňa.  Do 
školy opäť zavítali naši priatelia, 
aby názornou ukážkou, radou 
a návodom usmerňovali a viedli 
prácu detských rúk. Priestor 
pred školskou jedálňou vyplnil 
prekrásny živý stromček, ktorý 
sa stal základným pilierom pre 
pripravované ozdoby. Vôňa ihličia 
sa miešala s vôňou vianočného 
punču,  dráždila nielen nozdry, 
ale i chuťové poháriky. V priebehu 
činorodej atmosféry sa vymieňali  
skúsenosti s výrobou, ale i recepty 
na pečenie medovníkov, postupy 
pri vymiešaní bielkovej plnky na 
zdobenie, ba bolo prezradené i  
tajomstvo výroby punču.

Zdobenie medovníkov  
viedla p. Inka Bedenská, p. 
Mariana Kokavcová a študentka 
SOŠ v NB. Dvadsiatka žiakov 
vyzdobila medovníčky upečené 
žiakmi a pedagógmi na krúžku už 
začiatkom decembra. Medovníčky 
si hrdo niesli domov, aby sa poch-
válili svojim rodičom. Najkrajší me-
dovník ochutnal náš hosť― pán 
starosta Ing. Juraj Tencer, ktorý 
nás prišiel podporiť v uchovávaní 
národných folklórnych tradícií.

Výrobu svietnikov maľovaním 
vlastných vianočných motívov 
špeciálnymi farbami na hladké 
sklené nádobky viedla Mgr. Katka 
Šipikalová. Zručnosť, fantáziu 
mladších žiakov ocenili i naši 
škôlkari, ktorí sa s obdivom pre-
chádzali pomedzi svojich budúcich 
spolužiakov a už teraz sa tešia do 
školy.

Ikebany pomáhali vyrobiť 
sedemnástim žiakom  Mgr. Mar-
tina Suchá a p. Valová. O tom, aké 
milé aranžérske prekvapenie vedia 
žiaci pripraviť, sme sa presvedčili  
popoludní v riaditeľni i zborovni. 
Adventné venčeky, ikebany 
v košíčkoch vkusne vyzdobené 
vlastnými ozdobami, sušeným 
ovocím, mašľami, plodmi prírody, 
sviečkou, zvončekmi, šuškami. 
Krásne. Zvíťazila trpezlivosť 
a pestrosť prinesených prírodných 
materiálov. 

Ozdoby z drôtika, korálikov  
pripravila a aktivitu viedla Mgr. 
Vierka Jenejová v spolupráci 
s vychovávateľkami M. Zigovou 
a M. Galbavou. Tvárnosť drôtika, 
pestrosť korálikov a bohatá fantá-
zia spojené rukami desiatich diza-
jnérov vyčarili pekné brošne.  

Ozdoby zo semienok vyrábali 
dvanásti návrhári pod vedením 
Mgr. Márie Vandlíkovej a Mgr. 

Vlastnými rukami 
Vianoce 2008 v ZŠ s MŠ Brehy  

w Foto: -škola-
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Renáty Brieškovej. Motivovaní 
prehliadkou semienkových obra-
zov v novobanskom kostole na 
jeseň zhotovili originálne ozdoby 
na stromček. 

Práca s hlinou  má v našej 
škole viacročnú tradíciu vo forme 
hrnčiarskeho krúžku, ktorý vedie 
p. Ján Fiala. Láska k tvárnej hline 
motivuje žiakov vymýšľať vlastné 
výrobky s rôznym využitím. 
Výsledky práce po vypálení zdobia 
príbytky žiakov a prinášajú radosť 
z úspešnej práce.

Tkanie na doštičke, práca na 
kolovrátku boli doménou p. Anny 
Holej a desiatky žiakov. Ukážka 
práce, rozprávanie, ako to bolo 
kedysi, dotyk dlaní a prírodných 
materiálov nabíjali žiakov poz-
itívnou energiou. Utkané záložky, 
opasky sa stanú darčekmi pre 
najbližších.

Ozdoby z vlny a pediga 
vyrábala  Zuzka Holá, ktorej 
zručné prsty splietali tenučký 
prútik do tvarov zvonca, košíčka, 
podložky, stromčeka. Zuzkini 
zverenci úspešne zvládli nielen 
základnú kostru, ale podarili sa im 
aj celé výrobky. 

Háčkované vločky  na 
stromček sa podarilo vyrobiť tro-
jici dievčat pod vedením p. Márie 
Fialovej. Veľkosť očiek, napätie 
nite, sklon držania háčika, vzorka, 
počítanie očiek... a krehučká 
vločka po naškrobení rozdáva 
úsmevy z vetvičky ikebany.

Paličkovanie viedla Mgr. Jarka 
Macková so svojou zverenkyňou 
zo ŠZŠ v Hrabinách, ktoré k nám 
pravidelne prinášajú nové námety. 
Zaujímavé bolo, že pozitívny vzťah 
k tejto jemnej práci mali chlapci. 
A boli úspešní. 

Pozdravy  s tematikou Vi-
anoc pod vedením Mgr. Janky Mi-

chalovskej zo ŠZŠ na Hrabinách 
vyrábal tucet žiakov. Vyšívané 
pozdravy predvádzala a prácu ko-
mentovala nadšená organizátorka 
tvorivých dielní v ZŠ s MŠ Brehy 
Mgr. Mária  Liptáková. Presvedčili 
sme sa, že nádherný pozdrav 
k Vianociam nemôže nahradiť 
žiadna esemeska, pretože sme si 
ich vyrobili vlastnými rukami.

Ukážky prác:
Vyrezávanie do dreva –  Patrik 

Struhár
Výroba trubičiek a oblátok 

– SOŠ v NB, ŠZŠ v Hrabinách
Vianočný punč – Mgr. Iveta 

Miziová, Mgr. Marta Trusková
Vianočné prezentácie na inter-

aktívnej tabuli – Edita Záborská

Vďační žiaci ZŠ s MŠ Brehy

Tel. číslo do redakcie: 
045/68 56 486
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Týždeň vedy na GFŠ
Slovensko sa ako členská kra-

jina Európskej únie od roku 2004 
každoročne zapája do Európskeho 
týždňa vedy a techniky. Vyjadruje 
tým nielen svoju spolupatričnosť 
k európskej komunite výskumu a 
vývoja, ale aj poukazuje na význam 
vedy a techniky pre každodenný 
život človeka. Tento rok sa Sloven-
sko k Európskemu týždňu vedy a 
techniky pripojilo v dňoch od 24. do 
28. novembra.

Aj  naša škola sa stala dôležitým 
článkom v sieti škôl, ktoré aktivitami 
so študentmi zdôrazňovali význam 
vedy a techniky v každodennom 
živote človeka.

Interaktívnu výstavu na 
Týždeň vedy pripravovala skupina 
študentiek zo septimy a študentka 
kvinty, ktoré sa pripravili dôkladne 
aj po odbornej stránke, aby os-
tatným študentom na prehliadke 
výstavy objasnili niektoré novinky, 
zajímavosti a aplikácie vedeckých 
poznatkov v praxi.

Týždeň vedy začínal exkurziou 
starších žiakov do JE Mochovce, 
pokračoval exkurziou mladších 
žiakov v JE Mochovce, ktorí 
mali možnosť zúčastniť sa 
súčasne Týždňa bezpečnosti 
a stať sa tak svedkami zaují-
mavého cvičenia požiarnikov 

oblečených v nehorľavých skaf-
androch, pohybujúcich sa priamo 
v nebezpečných plameňoch.

Ďalšie dni sa študentky septimy 
stali sprievodkyňami na ceste za 
poznaním.

Tematické oblasti sme rozdelili 
do častí :

Pozríme sa dovnútra !
A. Kašubová so zanietením ro-

zprávala o pokrokoch v medicíne, 
o histórii objavu röntgenových 
lúčov a ich využití v diagnostike 
a liečebných procesoch, o 
princípe pracovania EKG, EEG, 
magnetickej rezonancie a pod. 
Zaujímavosťou bolo meranie tlaku,

počúvanie srdiečka fonendos-
kopom a rozprávanie o osobnosti 
W. C. Röntgena.

Veľmi pútavé bolo pre 
spolužiakov rozprávanie Lujzy 
Ružičkovej, ktorá sa s nami  
podelila 

o svoje skúsenosti s diabetes 
melitus. Zaujímavosťou bolo 
inzulínové pero, inzulínová pumpa 
či meranie hladiny cukru glu-
komerom. 

Veda v prírode ― tak naz-
vala svoj poster a rozprávanie R. 
Martišová, ktorá doplnila infor-
mácie o prírodných javoch a ich 
využití prezentáciou o bleskoch, 

netradičných zvukoch Slnka, Zeme 
a Jupiterových mesiacov.

Vedou v domácnosti sa zao-
berala V. Peniažková. Rozprávanie 
o využití poznatkov vedy a techniky 
v praxi doplnila ukážkami starých 
zariadení z domácnosti ― žehlička 
na uhlie, fotoaparát fl exaret, kaze-
tový magnetofon, zvonček a pod. 
Jej výklad doplnili výtvarné práce 
žiakov prímy a prvého ročníka, v 
ktorých porovnávaním zariadení 
používaných kedysi a dnes 
poukázali na pokroky vedy.

Tam niekde ďaleko… nazvala 
svoje rozprávanie Liana Ružičková 
o vesmíre a čarovných procesoch 
prebiehajúcich v ňom. 

Obdiv si získala S. Šályová, 
autorka portétov významných 
vedcov. Rozprávanie o genomike 
ako rozvíjajúcej sa vede doplnila 
ukážkami anaglyfov rôznych 
druhov vírusov a baktérií .

Sprievodnou aktivitou bola výt-
varná súťaž Príroda ― priateľka 
človeka vyhlásená MŠ SR, do 
ktorej sa zapojli svojimi prá-
cami študentky tercie a kvarty. Na 
paneloch sme si mali možnosť 
pozrieť aj ďalšie výtvarné práce. 
Zaujímavosťou boli pokusy s mik-
rovlnkou, fénom či horúce novinky 
z oblasti vedy.

Veľmi si ceníme návštevu 
našich kamarátov zo ZŠ J. Ze-
mana, ktorí s p. uč. Maslenovou so 
záujmom počúvali výklad našich 
dievčat. Aj oni mali možnosť 
zapojiť sa do pripravených aktivít a 
zažiť s nami atmosféru jednoduch-
ého vedeckého poznávania.

Ohlasy na Týždeň vedy boli zo 
strany študentov veľmi pozitívne. 
Tí mladší prišli pozrieť výstavu 
aj počas prestávok a zvedavo 
si zaexperimentovali.Veľmi milo 
boli prekvapené a potešené 
zároveň naše lektorky, ktoré boli 
odmeňované potleskom a slovami 
uznania.

Pozitívne ohlasy ich povzbudili 
do ďalšej činnosti v oblasti prípravy 
plánovania podobných aktivít.

Vyjadrujeme presvedčenie, 
že organizovanie Týždňa vedy a 
techniky na GFŠ bolo pre našich 
študentov príležitosťou dozvedieť 
sa inou formou o význame vedy. 
Kontakt s vedou môže mať zau-
jímavú podobu a môže prispieť 
k pochopeniu významu vedy 
v každodennom živote. 

                 Text: RNDr. Daniela 
Benčatová, GFŠ

Foto: -gfš- 

Gymnázium Františka Švantnera v Novej Bani
Vás srdečne pozýva na

10. RODIČOVSKÝ PLES
v piatok 30. januára 2009

o 18.00 hod. v centre voľného času.

Tešíme sa na Vašu účasť.

Predaj vstupeniek a bližšie informácie na sekretariáte školy. 
Tel.: 045/68 57 092
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Čo nového 
v ZŠ sv. 
Alžbety

sme sa umiestnili medzi  100 
najlepšími školami a získali sme 
diplom za umiestnenie medzi            
25 % najúspešnejších škôl v rám-
ci Slovenska.

Žiaci našej školy sa zúčastnili 
vianočného koncertu, ktorý pri-
pravil pán Anton Budinský so 
svojimi zverencami. Predniesli 
pásmo vianočných kolied. 

Pred  Vianocami žiaci 
folklórneho krúžku spolu s ve-
dúcou Mgr. Andreou Raffajovou 
navštívili Domov dôchodcov 
v Novej Bani a potešili svojím 
programom jeho obyvateľov. 

19. december bol posledným 
dňom školského vyučovania pred 
Vianocami. Žiaci v každej triede 
mali posedenie pri vianočnom 
stromčeku, kde si deti vymieňali 
darčeky, spoločne sa pomodlili za 
seba, spolužiakov, zaspievali  si 
a zahrali vianočné koledy.

Tradíciou v zborovni na 
začiatku adventu býva, že 
zamestnanci si tajne vylosujú 
jedného z kolegov, za ktorého sa 
počas adventu modlia a pripravia 
mu darček, ktorý si nájde pod 
stromčekom v zborovni. Nebolo 
to inak ani tentoraz.

Každoročne naši žiaci  pri-
pravujú program na Jasličkovú 
pobožnosť, ktorá sa koná vo 
farskom kostole 25. decembra. 
Program nacvičila pani riaditeľka 
Mgr. Sidónia Kureková a Mgr. 
Mirka Briešková.

Ďakujeme pánu  Joze-
fovi Adamcovi za pomoc pri 
presťahovaní školskej kuchynky 
a dielne do priestorov školy 
a tiež za vymaľovanie školskej 
kuchynky.

Všetkým čitateľom Novoban-
ských novín prajeme do  nového 
roka 2009 mnoho Božieho 
požehnania, pokoja  a lásky 
v rodinách , zdravia a pracovných 
úspechov.

M. Solčanová

OZNAM
Riaditeľstvo ZŠ sv. Alžbety 
v Novej Bani oznamuje, že 
v dňoch 15. a 16. januára 2009  
sa uskutoční zápis  žiakov do 
1. ročníka v čase od 13. 00 
hod. do 16. 30 hod. Zároveň 
pozývame rodičov budúcich 
prvákov na prehliadku 
priestorov školy (tel.: 045/68 
56523).



NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB HRABINY 
NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE - MESIAC DECEMBER

ĎAKUJEME, 
UJO KAŠUBA

Mesiac december sme u nás 
v DSS Hrabiny, Nová Baňa začali 
s hudbou a pesničkami. Medzi 
nás zavítal ujo Kašuba, aby 
nám zahral, zaspieval a priniesol 
dobrú náladu.. 
Celé popoludnie sa nieslo vo 
vtipom a úsmevom ovzduší, 
ktoré nám rozdával ujo hudobník. 
Jeho hudba roztancovala všetky 
deti. O tom, že nám s ním bolo 
fajn, svedčili slová našich detí 
„ešte, ešte“, ktorými vyzývali uja 
Kašubu, aby pokračoval v hraní.
Ujo Kašuba, ďakujeme za 
nezabudnuteľné popoludnie pri 
speve krásnych slovenských 
pesničiek a tešíme sa na ďalšie 
príjemné stretnutie, ktoré ste nám 
prisľúbili na budúci rok.

p. vychovávateľ Ján Beniak

VIANOČNÝ TRH 
― ČAS RADOSTNÝ, 

ČAS VIANOČNÝ

Veru, veru, čas vianočný je 

čas radostný. 

A v tomto vianočnom čase 
sme sa dňa 11. 12. 2008 zúčastnili 
na vianočnom trhu v Centre 
voľného času v Novej Bani, kde 
sme mali možnosť spolu s našimi 
deťmi prezentovať ich šikovnosť, 
zručnosť a fantáziu v podobe 
ich prác a výrobkov. Veríme, že 
sme nimi potešili návštevníkov 
tohto trhu a nielen ich a prispeli tak 
k radostnej príjemnej atmosfére 
Vianoc.
         p. vychovávateľka  
         Vlasta Rajnohová

MIKULÁŠKA 
BOCCIA

Dňa 13. 12. 2008 sa v telocvični 
Lovča neďaleko Žiaru nad Hro-
nom odohral posledný tohtoročný 
klasifi kačný turnaj ―  mikulášsky.

Zúčastnili sa ho športovci 
zo všetkých športových klubov 
Slovenska. Z nášho zariadenia 
nás reprezentovali traja „bočisti“  
― Lenka Gregáňová, Janka 
Jankovičová a Patrik Zaťko. 

Hrala sa súťaž jednotlivcov vo 
všetkých štyroch kategóriách.

Keďže bolo veľmi silné aj 
zastúpenie paralympionikov, 
naši športovci boli v dosť veľkej 
nevýhode. Najlepšie sa darilo 
Janke Jankovičovej. Do fi nále sa 
však neprebojovala.

Atmosféra bola vynikajúca, 
na záver boli aj športovci, ktorí 
sa neumiestnili na stupni víťazov, 
obdarovaní medailou a diplomom 
za účasť.

Tešíme na ďalšie športové 
podujatia v roku 2009.

p. vychovávateľka Anka 
Gajdošová, Katka Grigláková a 

Ján Beniak

PRIATEĽSKÉ 
STRETNUTIE

Dňa 8. 12. 2008 si študenti 
Gymnázia F. Švantnera v Novej 
Bani spolu s Mgr. A. Benckovou 
overili svoju šikovnosť a fantáziu 
pokračovaním tvorivých dielní 
pri zdobení medovníkových 
stromčekov. Výsledky týchto 
prác boli prekvapujúce 
― každý stromček bol iný. 
Krajší a zaujímavejší. Okrem 
tejto činnosti sa študenti pripojili 
i k ďalšej našej činnosti a spoločne 
s našimi deťmi privítali Mikuláša. 
Pred tým sa však zahrali na 
Mikuláša oni a porozdávali im 
darčeky zo zbierky celej školy 
– hračky, sladkosti a oblečenie. 
Nasledovala spoločná zábava 
a zoznamovanie sa navzájom. 
Vznikli nové priateľstvá a kontakty. 
Lúčili sme sa s dobrým pocitom z 
vydarenej  akcie, s radosťou a plní 
elánu a povzbudenia do ďalšej 
spolupráce a stretnutí.  

p. vychovávateľka Anka 
Kološtová

MIKULÁŠSKE 
POPOLUDNIE

Na svätého Mikuláša  už je celá zima aj so snehom naša.

Hm, tohto roku táto pranostika akosi Mikulášovi nepriala. Nezabezpe-
čila mu vhodné dopravné a poveternostné podmienky na cestu v podobe 
snehu, tak sme sa trochu obávali, či sa mu na tých saniach bude dať 
prísť.

Ale keďže my sme boli po celý rok snaživí, usilovní a  dobrí, tak na 
nás Mikuláš nezabudol a spolu so svojimi pomocníkmi anjelmi a čertmi 
nás 8. 12. 2008 navštívil  a odmenil. Okrem tejto vzácnej návštevy nám 
mikulášske popoludnie spríjemňoval ujo Kašuba a študenti Gymnázia F. 
Švantnera.

Ďakujeme ujovi Mikulášovi, ujovi Kašubovi a gymnazistom za miku-
lášsku návštevu a pekné popoludnie a tešíme sa na budúce spoločné 
podujatia.

Mgr. Antónia Prôčková-Hirjáková 
vedúca VMV

POĎAKOVANIE

AJ ZOSNULÍ 
DOSTALI DARČEK

Deti a zamestnanci DSS 
Hrabiny, Nová Baňa úprimne 
ďakujú pánu Jozefovi Adamcovi, 
majiteľovi kamenárstva, za 
sponzorské vyrobenie pomníka 
pre našich bývalých klientov 
Natáliu Gábrišovú a Karola 
Kováča.

S láskou na nich 
spomíname.

p. vychovávateľka Anka 
Kološtová

NOVOBANSKÉ NOVINY18
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EURO-ROYAL REALITY, s. r. o. 
SNP 129, 965 01 Žiar nad Hronom, ziar@euroroyal.sk, 

tel.:0915 865 681, tel.: 045/ 67 90 915

Kancelárie: NOVÁ BAŇA
Bernolákova 11, 968 01 Nová Baňa
EURO-ROYAL REALITY, s. r. o. 
novabana@euroroyal.sk, tel.:0915 865 681

Zabezpečujeme nasledovné služby: 
- prevod nehnuteľností (kúpne, darovacie zmluvy, zmluvy o vyrovnaní podielového 
spoluvlastníctva, zámenné zmluvy)
- vydržanie nehnuteľností 
- geometrické plány, znalecké posudky
- hypotekárne úvery, stavebné úvery

- fi nančné poradenstvo

UPRATOVACIE SLUŽBY: kancelárií, bytov, domov, pravidelné upratovanie, jednorazové 
upratovanie, umývanie okien Tel.: 045/ 67 90 915, 0918/ 732 859  
Naša ponuka:
RD (novostavba) Brehy, cena: 1 840 000 Sk/61076,81 €, tel.: 0915 865 681
Polyfunkčná budova Rudno nad Hronom, cena: 1 350 000 Sk/44811,79 €, tel.: 0915 865 681
Vidiecky dom v Čaradiciach, cena: 750 000 Sk/24895,43 €, tel.: 0918 538 872
Chalupa na Orovnici, cena: 490 000 Sk/16265,02 €,  tel.: 0915 865 681
RD v Novej Bani, cena: 1 600 000 Sk /53110,27 €, tel.: 0915 865 681 
2-izb. RD v Novej Bani, cena: 1 000 000 Sk /33 193 91 €, tel.: 0915 990 571
Chalupa v N. Bani, Záhrb, cena: 1 250 000 Sk/41 492,39 €, tel.: 0915 865 681
RD Veľká Lehota, cena: 1 160 000 Sk /38 504,94 €, tel.: 0915 990 571
Veľký RD Tekovská Breznica, cena: 1 600 000 Sk /53 110,27 €, tel.: 0915 865  681  
Veľký RD na Brehoch, cena: 2 350 000 Sk/78 005,71 €, tel.: 0915 865 681   
Veľký RD  Brehy, cena: 2 200 000 Sk /73 026,62 €, tel.: 0915 865 681
Chalupa Nová Baňa, cena : 265 000 Sk /8 757,43 €, tel.: 0915 865 681 
RD Žarnovica, cena:1 890 000 Sk /62 736,50 €, tel.: 0915 865 681
RD po celkovej rekonštrukcii v N Bani, cena: 3100 000 Sk /102901,14 €, tel.: 0915 865 681
Chalupa v časti Chotár, Nová Baňa, cena: 1 200 000 Sk/39 832,70 €, tel.: 0908 815 750
RD Rudno nad Hronom, cena 1 950 000 Sk/64728,14 €, tel.:0915 865 681
RD Voznica, cena 1 250 000 Sk/41492,40 €, tel.:0915 865 681
2-izb. byt v Novej Bani, cena: 890 000 Sk /29542,59 €, tel.: 0915 990 571

Ďaších 520 ponúk nájdete na www.euroroyal.sk.

SVÄTOKATARÍNSKE   POŽEHNANIE  MLADÉHO  VÍNA  2008
8. ročník

V Tekovskej Breznici, 
najsevernejšej a hlavne najmladšej 
vinohradníckej obci na Slovensku, 
si uctievajú požehnanie mladého 
vína už 8. rok. V najmladšej obci 
preto, že do novodobého registra 
vinohradníckych obcí s platnosťou 
pre celú EÚ sa dostala obec 
Tekovská Breznica len pred dvoma 
rokmi.

Samozrejme, že aktom 
požehnania vzdávame vínu, ktoré 
je často označované aj  ako božský 
nápoj, náležitú úctu. V začiatkoch 
tejto tradície, ktorú sme v Tekovskej 

Breznici zaviedli, sme sa stretávali 
aj s vínami iste vyrobenými s lásk-
ou, ale nie zodpovedajúcej kvality. 
Ich úroveň, iste mi dáte za pravdu, 
však z roka na rok rastie a dnes aj 
často zatracované a posmeškami 
opradené samorodáky prinášajú 
degustačný zážitok. Preto môžeme 
byť na výsledky našej 8-ročnej vzá-
jomnej spolupráce právom hrdí.

Mladé víno je dnes fenomén. 
Jeho prvé zaiskrenie v pohári 
však vyvoláva rôzne predstavy 
a pocity: pre vinohradníka zna-
mená úľavu, lebo symbolizuje 
zavŕšenie celoročnej práce, pre 
vinárov nádej, že tak, ako tento 
prvý úspešný krok, úspešne zv-
ládnu zhodnotenie celej novej 
úrody a pre bežného milovníka 
vína malé poodhalenie rúška ta-
jomstva zahaľujúceho nový vinár-
sky ročník.

Všetky tieto krásne slová či 
vety som vybrala z prednášky 
Ing. Tibora Rumana, PhD., ktorý 

mal zmapovaný celý rok 2008 so 
všetkými vrtochmi počasia, ako 
za sebou prišli. Každý účastník 
– vinár tichučko počúval a iste 
v mysli každého behali myšlienky, 
ako to bolo u neho, aký ten vinár-
sky rok prežil.

Keď pán farár požehnal mladé 
vína, Tiborko na prípitok nalial zo 
svojho ― asi to najlepšie. Kultúrny 
program pripravili domáce folklórne 
skupiny. To urobilo náladu všetkým 
a spevu nebolo konca-kraja.

Ocenené boli domáce aj cudzie 
vína. Rodina Rumanová sa posta-
rala o krásnu výzdobu miestnosti 
a o občerstvenie, ktoré ku koštovke 
vína akosi patrí.     Rumanovcom z 
celého srdca za všetko ďakujeme 
a želáme celej rodine, aby im zdra-
vie slúžilo ešte dlhé roky, aby nám 
mohli pripraviť ešte veľa takýchto 
milých  akcií.

Helena Budinská

Nepi, šuhaj, červené, 
pomúti ti hlavu,

srdce ohňa naleje, slzy 
z očú kanú.

Roztočí sa svet celý, srdce 
bôľom skypí,

hej, nemudruj, kamarát, 

nalej, štrngni, vypi !

Slovenčina naša 
každodenná

Zo slovníčka spisovnej 
slovenčiny

Doprovod alebo sprievod?
Nielen v súčasnosti sa vynára 
otázka, ktoré z týchto dvoch slov 
patrí medzi spisovné vyjadrova-
cie prostriedky. Slovo doprovod 
sa bežne používa v spojeniach 
ako hudobný doprovod, policajný 
doprovod, no taktiež môžeme 
počuť, že niekto hovorí o hudob-
nom sprievode alebo o tom, že 
niekto išiel v sprievode policaj-
tov. Keďže v slovenčine máme 
spisovné sloveso sprevádzať 
a nie doprevádzať niekoho (či už 
hudobne alebo iným spôsobom), 
musíme v podobných spojeniach 
používať slovo sprievod a od neho 
odvodené tvary slov. 

Ako je to so slovami spravodaj 
a spravodajca?

Spravodajca je osoba, ktorá 
podáva správy pre televíziu, rozh-
las, prípadne iné médium. Slovo 
spravodajca sa však má správne 
používať aj v neživotnom mužskom 
rode, keď ním označujeme 
tlačovinu oznamujúcu rôzne 
správy, nariadenia. Nespisovne sa 
niekedy označuje slovom spravo-
daj. Podobný prípad predstavuje 
aj podstatné meno sprievodca, 
ktoré sa uplatňuje v životnom aj 
v neživotnom mužskom rode. 
Sprievodca je buď osoba, ktorá 
nás sprevádza po určenej trase, 
alebo je to súčasť názvu príručky, 
časopisu, napríklad Turistický spri-
evodca po Slovenskom raji. 

Párok a párky
Slovo párok je mužského rodu 
a predstavuje jednotné číslo 
od slova párky. Je to jeden kus 
údenárskeho výrobku ― známy 
je párok v rožku. Párky sú dva 
spojené kusy tohto výrobku. Ak si 
chceme kúpiť práve tie, vypýtame 
si jedny párky alebo jeden pár 
párkov. 

Majetkovoprávny alebo ma-
jetkoprávny?

Aj tu platí, že sa s väčšou či 
menšou frekvenciou využívajú 
v reči oba tvary slov, no len jeden 
z nich je správny. Základom tohto 
zloženého slova je slovné spoje-
nie majetkové právo. Z uvedeného 
základu je správne utvorené iba 
slovo majetkovoprávny, preto 
hovoríme o majetkovoprávnom 
vyrovnaní, o majetkovoprávnych 
vzťahoch. 

 -dt-
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V kolkárskych majstrovstvách regiónu SZTŠ 
Žarnovičania obhájili víťazstvo

Na nedeľu 7. decembra 2008 zorganizovala Základná organizácia 
Slovenského zväzu technických športov (ZO SZTŠ) v Žarnovici v poradí 
už 5. ročník kolkárskych majstrovstiev členov SZTŠ regiónu. Tie sa 
opäť uskutočnili na kolkárskej dvojdráhe v mestskom športovom areáli 
v Žarnovici.

Na 20 hodov do plných tentoraz súťažila presná desiatka 
3-                     -členných družstiev a 34 jednotlivcov. Hlavným rozhod-
com bol predseda kolkárskeho klubu MTK Tatran, 
Žarnovica a v súčasnosti i najlepší hráč I. kolkár-
skej ligy ― Východ Radoslav Fúska. Veľmi dobrú 
účasť mala ZO SZTŠ z Rudna nad Hronom, ktorá 
dokázala zabezpečiť až 8 družstiev. Domáci mali 
2, no, žiaľ, chýbali členovia ZO Liba ― Banská 
Štiavnica i Kveta ― Nová Baňa. Dvaja členovia ZO 
SZTŠ Slovalco, Žiar n. Hronom súťažili ako jednot-
livci, rovnako ako ďalší dvaja z usporiadajúcej ZO.

Víťazstvo v súťaži družstiev a tým aj titul 
kolkársky majster SZTŠ regiónu aj po tretíkrát 
zostal v Žarnovici. Tentoraz ho „vyhádzala“ trojica 
Ladislav Závalec, Jaroslav Krnáč a Ivan Kunský. 
Toto družstvo súťažiace pod názvom Žarnovica 
I dosiahlo výkon 281 kolkov, čo je o 14 viac ako 
minulý rok. Druhé skončilo družstvo Rudna nad 
Hronom ― Melčíkovci s výsledkom 247 kolkov 
a tretie miesto si „vyhádzalo“ družstvo Rudno n. 
Hr. ― Dorast. To v zostave Roman Šinkovič, Zu-
zana Kupcová a Michal Marek dosiahol výkon 228 
kolkov.

Ďalšie poradie družstiev :
4. Rudno n. Hr. ― Brehy (226 kolkov),
5. Rudno n. Hr. ― Seniori (221 kolkov),
6. Rudno n. Hr. ― Bartošovci  (204 kolkov),
7. Žarnovica II ― (191 kolkov),
8. Rudno n. Hr. ― Záhumnie (173 kolkov),
9. Rudno n. Hr. ― Dolina (165 kolkov),
10. Rudno n. Hr. ― Šinkovičovci (139 kolkov).
Okrem štyroch jednotlivcov sa z hodov v súťaži 

družstiev vyhodnocovali aj jednotlivci v piatich kat-
egóriách.

V spoločnej kategórii chlapci, dievčatá, dorast 
a dorastenky so 78 zvalenými kolkami zvíťazil a majstrom regiónu sa 
stal Michal Marek. Druhá skončila Nina Čaklošová so 65 kolkami a tretí 
Jaromír Melčík so 64 kolkami. Všetci traja sú zo ZO z Rudna n. Hr. 
Najmladšou účastníčkou bola 9-ročná Timea Bartošová, ktorá skončila 
v tejto kategórii na 5. mieste.

Aj v kategórii kadetky, juniorky, ženy a seniorky bola najúspešnejšia 
trojica reprezentantiek ZO v Rudne. Poradie : 1. Zuzana Melčíková ― 83 
kolkov; 2. Zuzana Kupcová ― 77 kolkov; 3. Hana Kubíková – 71 kolkov.

V spoločnej kategórii kadeti, juniori a muži zvíťazil a kolkárskym ma-
jstrom SZTŠ regiónu sa stal Róbert Struhár s 91 kolkami nad Marekom 
Melčíkom (obaja ZO Rudno) s 87 kolkami. Pri rovnakom počte 77 kolkov 
o poradí na 3. mieste rozhodli medzi Jaromírom Melčíkom (Rudno) 

a Michalom Pieckom (Žarnovica) dodatočné hody. V nich bol úspešný 
a 3. miesto získal J. Melčík.

Čo do počtu bola najviac obsadená kategória seniori A. V nej výko-
nom 99 kolkov zvíťazil a majstrom regiónu sa stal Jaroslav Krnáč nad 
Ladislavom Závalcom (obaja ZO Žarnovica) s 91 kolkami. Tretí bol Milan 
Struhár (ZO Rudno) s 80 kolkami. 

V kategórii seniori B zvíťazil Ivan Kunský s 91 kolkami nad najstarším 

w Trojica najúspešnejších družstiev.

účastníkom súťaže 75-ročným Milanom Rakovským (obaja ZO 
Žarnovica) s 89 kolkami. Tretí skončil František Nociar (Rudno) s 50 
kolkami.

Organizátori odmenili víťazné družstvo športovým pohárom a členov 
troch najúspešnejších družstiev aj medailami. Víťazi všetkých piatich kat-
egórií boli taktiež ocenení športovými pohármi a trojice najúspešnejších 
jednotlivcov i medailami. Ceny boli hradené z dotácie, ktorú poskytlo zo 
svojho rozpočtu mesto Žarnovica.

Text a foto: Ing. J. Piecka
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Najúspešnejší  strelci SZTŠ 
nášho regiónu

Okresný zväz Slovenského 
zväzu technických športov 
Žarnovica, ktorý zastrešuje základ-
né organizácie SZTŠ okresov Ban-
ská Štiavnica, Žarnovica a Žiar nad 
Hronom, vyhlásil v polovici decem-
bra najúspešnejších športových 
strelcov nášho regiónu.

V desiatke najúspešnejších 
bez určenia poradia sú aj traja 
členovia ZO SZTŠ Rudno nad Hro-
nom a z nich je jeden z Novej Bane 
a dvaja z Tekovskej Breznice. 
Konkrétne sú to :

- JUDr. Miroslav Sabaka 
z Tekovskej Breznice (61-ročný)

- Miroslav Sabaka z Tekovskej 
Breznice (30-ročný)

- Jozef Svetík z Novej Bane 
(59-ročný).

Pre celú desiatku je to vlastne 
len morálnym ocenením, pretože 
SZTŠ nedisponuje fi nančnými 
prostriedkami na prípadné ocen-
enie v inej forme. Certifi káty ako 
potvrdenie, že do najúspešnejšej 
desiatky skutočne  patria, preberú 
strelci na výročných členských 
schôdzach, resp. na najbližších 
súťažiach SZTŠ.

Všetkým trom úprimne 
blahoželáme a prajeme, aby aj 
v priebehu roku 2009 mali čo 
najpresnejšiu mušku.

Ing. Jozef Piecka
predseda OZ SZTŠ

Memoriál Antona Krištofa
Športový klub karate v Novej Bani sa opäť po roku predstavil na 

domácej pôde. Dňa 29. 11. zorganizoval už 4. ročník turnaja v karate. 
Toto športové podujatie usporiadané na počesť jedného z prvých učiteľov 
karate na Slovensku a zakladateľa klubu karate v T. Breznici si za svoju 
krátku existenciu získalo svoje významné postavenie. Svedčí o tom aj 
fakt, že je zaradené v termínovom kalendári SFKaBU a z roka na rok 
sateší väčšej popularite. Veď vo veľmi skromných podmienkach telocvične 
sa doslova tlačilo 14 zúčastnených klubov, 158 pretekárov a asi stovka di-
vákov. Aj napriek tejto nevýhode sa turnaj pre deti v kategóriách od 6 do 
16 rokov vydaril.

V úvodnom príhovore pani primátorka privítala všetkých zúčastnených 
na pôde mesta Nová Baňa a zaželala pretekárom mnoho športových 
úspechov. Súťaže sa zúčastnila aj dvadsiatka domácich športovcov. 
Napriek tomu, že mnohí z nich súťažili po prvýkrát, podarilo sa im 
získať celkovo 3 prvé, 4 druhé a 5 tretích miest. V každej kategórii 
boli udeľované poháre, medaily, diplomy a tiež vecné ceny. Každý 
zúčastnený klub dostal od organizátora mikulášsky darček. Toto by však 
nebolo možné bez výraznej podpory sponzorov: mesta Nová Baňa, obce 
Tekovská Breznica, pizzerie Riallto, CHocolate Produkts, s. r. o., lekárne 
Medea, fi rmy T-Mobile ― manželia Zimovci, cukrárne Alžbetka ― E. No-
gová, eScompu ― M. Obrcian, Karpexu, s. r. o., O

2 
- J. Vozár, reštaurácie 

V. Elias ― T. Breznica, AZ AGENSY, s. r. o., Mäso-údeniny ― M. Maslen, 
DUMAS PLUS, s. r. o. ― T. Breznica, Lom Zaller ― V. Pole, fi rmy Mistro, 
s. r. o., RIKA ― M. Pilčíková. Ďakujeme.

Je na škodu, že mesto nemá primerané priestorové možnosti na 
organizovanie športových, ale aj iných väčších podujatí. Určite každý 
športovec najradšej súťaží pred domácim obecenstvom za výraznej 
podpory rodičov a priateľov. Sme presvedčení, že vybudovaním takéhoto 
zariadenia by sa výrazne prispelo k rozvoju všetkých športov v Novej 
Bani a tým aj k pozitívnemu zviditeľneniu tohto prekrásneho a historicky 
zaujímavého mesta. 

Text a foto: -jš- 

Feng Shui Living
PaedDr. Petra Belanová
Nová Baňa
Mob.: 0905 156 280

e-mail: holubka@gmail.com

PORADENSTVO V OBLASTI  
ZDRAVÉHO ŽIVOTNÉHO ŠTÝLU

Analýzou vášho životného priestoru vám ponúkam kompletné 
návrhy a ošetrenia vypracované priamo na váš byt, dom, kanceláriu 
– farebné, materiálové, dekoračné riešenia, usmernenie toku energie 
CHI, najvhodnejšie umiestnenie postelí a prac. stolov s cieľom zdravia 
a celkovej pohody, analýzu problémov v byte, charakteristiku priestoru 
podľa svet. strán, určenie zóny zdravia, detí, kariéry, bohatstva..., vplyv 
okolia na objekt, vypracovanie mapy lietajúcej hviezdy s podrobným 
popisom ošetrení a symbolov na posilnenie zdravia a bohatstva, 
ideálne umiestnenie postele, sporáka...

WORLD CUP 2008 AUSTRIA
Poslednú tohtoročnú sú-

ťaž v silovom trojboji a tlaku 
na lavičke vo federácii AWPC 
― Svetový pohár zorganizovali 
5. ― 7. decembra v rakúskom 
meste Horn.

V drese Slovenska sa 
svetového pohára zúčastnil aj 
Ľubomír Pricl z Novej Bane. 
Ľuboš súťažil v silovom trojboji 
v kat. do 82,5 kg masters nad 
40 rokov.

Na konci jesennej sezóny 
pozbieral Ľuboš všetky svoje 
sily a zvíťazil vo svojej kategó-

rii osobným rekordom 580 kg 
a získal zlatú medailu. Drep: 
220 kg, tlak: 145 kg, mŕtvy ťah: 
215 kg. Celkovo 580 kg.

Touto súťažou Ľuboš zavŕšil 
športovú sezónu za rok 2008 
a najbližšie súťaže, na ktoré sa 
sústredí v r. 2009, budú maj-
strovstvá Slovenska 1. ― 2. 
mája v Komárne a majstrovstvá 
Európy 14. ― 16. mája v Ne-
mecku.

Karol Repiský w Časť výpravy Slovenska, Ľ. Pricl prvý sprava.         Foto: -výprava-
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Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, 
susedom, priateľom a známym, ktorí prišli 
odprevadiť na poslednej ceste manžela 

a otca

Milana Vodnáka,

ktorý nás opustil dňa 14. 12. 2008 vo veku 56 
rokov.

Zároveň ďakujeme za prejavy sústrasti, 
kvetinové dary a povzbudivé slová, ktorými ste zmiernili náš hlboký 
žiaľ.

Smútiaca rodina

Rok už je odvtedy, čo si nám odišla...

Spomienka na teba nás v srdci hreje,

na tvoje láskavé srdce a tvár, čo sa smiala,

na tvoju vôľu a silu žiť, ktorou si nás 

obdarovávala, 

na všetko to, čo si nám v živote dala.

Dňa 16. 1. 2009 si pripomenieme 1. výročie 
odvtedy, čo nás navždy opustila naša drahá 
manželka, mamička a starká

Drahomíra Vicianová.

Navždy zostaneš v našich srdciach. Smútiaca rodina

   Dňa 26. 1. 2009 si pripomenieme smutné 4. výročie odvtedy, čo 
od nás odišla do večnosti

Valéria Búryová, rod. Muchová.

Čas plynie, život ide vdiaľ,
nám po nej zostala len spomienka a žiaľ.
To, že sa rana zahojí, je len zdanie,
v srdci bolesť ostáva a s ňou tiché spomínanie.

S úctou a láskou na ňu spomíname. 
Manžel, dcéra, synovia, nevesty a vnúčatá
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ADOS BONA FIDE, s. r. o. 
prijme do pracovného pomeru zdravotnú 
sestru alebo fyzioterapeuta. Nástup ihneď, 
plat dohodou, potrebný vodičský preukaz 
a zručnosti v šoférovaní.

Bližšie informácie na tel. čísle: 
0903 351 671, 0905 811 685

Už len kytičku kvetov lásky ti môžeme na hrob dať,

spokojný večný spánok priať,

modlitbu tichú odriekať

a s bolesťou v srdci spomínať.

Dňa 3. 1. 2009 uplynulo 10. výročie odvtedy, čo nás opustila naša 
drahá mama a babka

Anna Ditteová, rod. Budinská.

Kto ste ju poznali, venujte jej spolu s nami tichú spomienku.
S láskou a úctou spomína celá rodina

Dňa 1. 1. 2009 sme si pripomenuli 1. výročie 
úmrtia

Dominika Ďurčeka.

Kto ste ho poznali, venujte mu spolu s nami tichú 
spomienku.

S láskou a vďakou spomína smútiaca rodina

17. – 18. január 2009: MUDr. Šmondrk
zdrav. stredisko Žarnovica 

24. – 25. január 2009: MUDr. Holá
H – DENT, Robotnícka ul., Nová Baňa 

31. január 2009: MUDr. Šmondrková
zdrav. stredisko Žarnovica 

1. február 2009: MUDr. Šmondrková
zdrav. stredisko Žarnovica 

7. – 8. február 2009: MUDr. Kopernická
ALKOPdent, Kollárova ul., Nová Baňa

14. – 15. február 2009: MUDr. Prutkayová
zdrav. stredisko Žarnovica

Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždenných intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:

Nedeľa a sviatok                 9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci január a február 2009 

19. 1. -  25. 1. 2009    4. týždeň        lekáreň   MEDEA, Nová Baňa
26. 1. -   1. 2. 2009     5. týždeň        lekáreň   SIMONA, Nová Baňa
  2. 2. -   8. 2. 2009     6. týždeň        lekáreň Valeriana, Žarnovica
  9. 2. - 15. 2. 2009     7. týždeň        lekáreň MEDEA,  Nová Baňa

 RIADKOVÁ INZERCIA
Predám dom pri centre mesta  pred rekonštrukciou, aj ako stavebný 
pozemok. 
Tel. kontakt: 0903 575 921

Predám sečkovicu na elektrický pohon. Šírka záberu 180 mm. Značka 
ELISCHER. Cena dohodou.
Tel. kontakt: 045/68 55 515

JANUÁR 2009

Miestny dozorný výbor v Novej Bani pozýva  svojich členov na  výročnú 
členskú schôdzu, ktorá sa uskutoční dňa 13. 2. 2009  v priestoroch 
reštaurácie Hoťapo o 16,30 hod.

Predsedníčka miestneho
dozorného výboru

POZVÁNKAkino Vatra v Novej Bani 

V mesiaci január sa z prevádzkových príčin 
nepremieta!
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Recepty z redakčnej kuchyne
Bylinkové rybacie placky

Potrebujeme: 250 g zemiakov, soľ, 150 g čerstvej fi letovanej ryby, čierne korenie, 
150 g údenej fi letovanej ryby, 1 PL nasekanej petržlenovej vňate, 1,5 PL nasekaného 
kôpru, 1 PL majonézy, tabasko, strúhanku, 80 g masla
Postup: Rúru predhrejeme na 200 ˚C. Zemiaky ošúpeme, umyjeme a nakrájame 
na väčšie kocky. Uvaríme ich v osolenej vode, scedíme a necháme odkvapkať. 
Čerstvú rybu umyjeme, osušíme, osolíme, okoreníme a pevne zabalíme do 
vymasteného alobalu. Vložíme asi na 12 - 15 minút do rozohriatej rúry a pečieme. 
Balíček vyberieme, otvoríme, šťavu pridáme k uvareným zemiakom a rozpučíme 
ich. Údenú rybu stiahneme z kože, odstránime kosti a zmiešame ju so zemiakmi. 
Upečenú rybu pokrájame na menšie kúsky a taktiež ich primiešame do zemiakov. 
K zemiakom pridáme bylinky a majonézu, osolíme, okoreníme tabaskom a čiernym 
korením. Zo zmesi vytvarujeme 8 malých placiek, obalíme v strúhanke a trochu 
pritlačíme. Plech vyložíme papierom na pečenie a pomastíme 1 lyžicou masla. 

V mesiaci január 
blahoželáme:

Ivan Katina

Ľudmila Bratková

Peter Uškrt

Ružena Holá

Anastázia Miháliková

Elena Špirková

Vilma Kráľová

Agneša Vicianová

Ignác Šály

Veronika Pilčíková

Anna Vozárová

PhDr. Pavol Hrčka

Pavel Guldan

Mária Polcová

Ing. Anton Šurka 

Mária Müllerová

Anton Sládkovič

Ing. Štefan Panuška

Štefan Važecký

Anton Šály, CSc.

Pavlína Pallerová

Ludevít Lichner

Margita Šuleková

Ing. Svetozár Gavora

Alojzia Budinská

Vincent Budinský

Alojz Novek

Gabriela Píschová

Michal Foltan

Emília Kirchhoffová

Júlia Barniaková

Ernestína Šipikalová

Božena Lukáčiková

František Valentovič

Emília Benčová

Mária Lukáčová

Štefánia Vyskočová

Jozefína Stará

Karolína Katinová

Opustili nás
Jolana Šipikalová

Michaela Pischlová
Jolana Schwarzová

Marián Šurka

Ak si neprajete byť uverej-
ňovaní v rubrike 

Spoločenská kronika, infor-
mujte nás o tom 

telefonicky(045/ 68 56 486), 
mailom (info@novabana.sk), 

prípadne osobne 
v redakcii Novobanských 

novín.
-red-

KRÍŽOVKA O CENU
Vylúštenie tajničky nám posielajte do 25. v mesiaci na adresu 

redakcie alebo prineste osobne na pohľadnicovom formáte papiera 
s nalepeným kupónom.

KUPÓN
1/2009

Zvyšok masla rozpustíme, potrieme ním 
placky a položíme ich na plech. Vložíme 
do rúry a pečieme do chrumkava asi 
20 minút.

JANUÁR 2009

Myslíte si, že ste dobrý 
kuchár, kuchárka?? Radi 
skúšate nové a zaujíma-
vé recepty? 
Podeľte sa o ne s nami 
aj s ostatnými čitateľmi 
Novobanských novín.

-red-

SPOLOČENSKÁ 
KRONIKA
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Vianočný turnaj v Novej Bani

Dňa 20. 12. 2008 usporiadal športový klub POLLO basketbalový 
turnaj pre nadšencov tejto dynamickej kolektívnej hry. Podujatie prebehlo 
úspešne a v príjemnej atmosfére vďaka sponzorom: mestu Nová Baňa, 
fi rme NOBIZOL, reštaurácii HUGO, COOP Jednote, Diskontu Tužinská, 
Stolárstvu Budinský,  pomohli: R. Farbák, R. Gonda.

Na turnaji, ktorý sa uskutočnil v telocvični ZŠ J. Zemana, hralo 30 
športovcov v šiestich družstvách: Nová Baňa 1, Nová Baňa 2, Žiar nad 
Hronom 1, Žiar nad Hronom 2, Gymnazisti, Pastorkáči. Na dodržiavanie 
pravidiel dohliadali rozhodcovia: Marek Matejka a Maroš Zlatňanský. 
Hrací systém rozdelil družstvá do dvoch skupín, kde odohrali zápasy 
medzi sebou a do semifi nále postúpili  NB 1 a NB 2, ZH 1 a ZH 2.  Zápas 
o tretie miesto odohrali ZH 1 a NB 2 s výsledkom 28 : 33, fi nálový zápas 
ZH 2 a NB 1 s výsledkom 34 : 39. Celkové poradie:

I. miesto Nová Baňa 1 - P. Tužinský, M. Plechlo, M. Bratko, 
B. Pirháč 

II. miesto Žiar nad Hronom 2 - A. Čakloš, K. Čaklošová, L. 
Štefanec, P. Krist, P. Gajdoš, M. Burger

III. miesto Nová Baňa 2 – Š. Levrinc, P. Adamec, J. Havran, 
M. Klonga, M. Rafaj

IV. miesto Žiar nad Hronom 1 -  J. Lučan, J. Irecký, J. Polášek, 
J. Irecký, I. Danko 

V. miesto Gymnazisti a Pastorkáči – V. Danko, M. Štefko, Š. 
Marko, A. Rafaj, R. Krátky, P. Kováčik, I. Bielik, R. Krátky  

Najväčšiu zásluhu na vydarenej akcii mal hlavný organizátor Patrik 
Tužinský.

Braňo Pirháč

w Víťazné družstvo.                   Foto: -ŠK-

Miriama Kršiaková opäť prvá
Slovenský pohár - mladšie žiačky

Druhý turnaj Slovenského pohára sa konal v Ružomberku. Zvíťazila 
naša Miriama Kršiaková nad Luciou Ivanovou z Valalík a Sandrou Piter-
kovou z Topoľčian. Martina Kršiaková obsadila jedenáste miesto.

Slovenský pohár - mladší žiaci
Druhý turnaj sa konal v Kysuckom Novom Meste za účasti 105 

hráčov. Zvíťazil Ingemar Péter z Lučenca, druhý bol Patrik Vlacuška 
z Nových Zámkov a tretí Peter Turček z Ivanky pri Dunaji. Marek Mišík 
obsadil 49. – 61. miesto.

Slovenský pohár - staršie žiačky
Turnaj sa konal v Kalinove. Aj v tejto vekovej kategórii potvrdila 

Miriama Kršiaková, že patrí k slovenskej špičke, keď obsadila pekné 
ôsme miesto. Zvíťazila Lucia Truksová z Malaciek nad Evou Jurkovou 
z Miňoviec a Ľubou Barčiakovou z Nitry. Martina Kršiaková obsadila 25. 
– 26. miesto a Veronika Ditteová 27. – 31. miesto.

1. liga - starší žiaci
Trenčín – N. Baňa 6:4, body Miriama Kršiaková 2, Kršiak 1, Mišík 1
Tr. Teplá – N. Baňa 2:8, body Kršiak 3,5, Miriama Kršiaková 3,5, Mišík 1

2. liga - dorast
N. Baňa – Č. Kľačany 3:7, body Kršiak 2,5, Mišík 0,5
N. Baňa – Zl. Moravce  0:10

1. liga - ženy
Tr. Jastrabie - N. Baňa  0:10, body Ma. Kršiaková 3,5, Vatrtová   
   3,5, Mi. Kršiaková 3
N. Baňa – Malacky   0:10
N. Baňa – Trnávka   1:9, body Mi. Kršiaková 1

Regionálny bodovací turnaj najmladšie žiactvo
Turnaj sa konal v Čiernych Kľačanoch. Celkové výsledky:
Chlapci:     Dievčatá:
1. Milan Slašťan, Partizánske  Monika Uríková, P. Bystrica
2. Patrik Bučko, Topoľčany  Simona Caránková, Topoľčany
3. Dávid Mikuš, Topoľčany  Karin Siekelová, Topoľčany
17. – 24. Martin Papánek, N. Baňa 9. – 12. Zuzana Kasanová,  
    N. Baňa
    Hanka Mališová, N. Baňa
    13. – 16. Michaela Sajková,    
     N. Baňa 

Jozef Antal, tréner mládeže

Don Vojtech Adalberto Zeman - 
rodák z Novej Bane

oslávil 23. 11. 2008 svoje 
zlaté kňazské jubileum slávnost-
nou svätou omšou vo farskom 
Kostole svätého Jána Bosca 
v Bratislave ― Trnávke. Kňazskú 
vysviacku absolvoval 23. 11. 
1958 v Córdobe (Argentína).

Miesta účinkovania dona 
Zemana:

1953 – 1958 ― Argentína 
(Alvear, Santa Fe, Córdoba), 
1959 – 1968 ― Paraguaj (Ypaca-
rai, Concepcion, Coronel Ovie-
do), 1969 – 1971 ― Taliansko 
(Rím), 1971 – 1980 ― Švédsko 
(Štokholm), 1980 – 1992 ― Nem-

ecko (Mníchov), 1992 – 2000  ― 
Francúzsko (Paríž), 2000 – 2008 
―  Slovensko (Šaštín, Trnávka).

Vždy sa hrdo hlásil k novo-
banským koreňom a túžil sa 
vrátiť do samostatného Sloven-
ska. Svojím životom (má 78 ro-
kov) sa radí medzi významných 
novobanských rodákov. I keď už 
v Novej Bani nemá rodinu, rád sa 
sem vracia.

Ctime a vážme si ľudí podob-
ného typu ako Don Vojtech A. 
Zeman.

Ing. Stanislav Katina

JANUÁR 2009

Pokiaľ máte záujem naďalej odoberať náš mesačník aj v 
roku 2009, môžete si ho predplatiť poštovou poukážkou na 
adrese redakcie: Námestie slobody 2, 968 01 Nová Baňa alebo 
osobne v informačnom centre mesta. Predplatné na tento rok 
je 7,97 EUR/240,- Sk s poštovným. V prípade vášho záujmu o 
predplatné vás prosíme o uhradenie do 10. 2. 2009.

Ďakujeme za vašu čitateľskú priazeň.
Redakcia NN


